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Un simple forat

Sortosament, al meu poble no 
hem hagut de patir una Dana, 
ni cap inundació destacable més 
enllà de les habituals en un poble 
que, a llarg de la història, i com 
ha ocorregut en molts municipis 
valencians, s’ha fet sense cap or-
denació territorial i sense tindre 
en compte els fonaments elemen-
tals i primaris que la simple raó 
i el trellat valencià, eixe nostrat 
però també tan oblidat, ens diria 
que férem. L’ajuntament fa me-
sos van decidir rebaixar l’altura 
de les voreres per adaptar-les a 
les persones amb mobilitat reduï-
da, la qual cosa és d’allò més ne-
cessària i plausible. Feia anys que 
estava pendent, alguns afectats 
ho havien demanat, però no ha 

terme. Després de setmanes sen-

realitzar. El que era un projecte 
important em vaig adonar que 
un dels taulellets no era al mateix 
nivell de la resta. Hi havia un des-
nivell que suposa una acumulació 
d’aigua quan plovia amb prou 
intensitat. Eixe desperfecte que 
vaig haver de comunicar a l’ajun-
tament, van tardar cinc mesos a 
esmenar-lo. Cinc mesos, un dia 

rere un altre, una setmana rere 
una altra i un mes rere un altre, 
sense deixar-se’n ni un al sac. Una 
volta acabada eixa anomalia, n’hi 
havia una altra. S’hi deixaren un 
forat. No era ni molt gran ni molt 
menut. Hi era. S’hi veia sense cap 
problema. Ja han transcorregut 
tres mesos i no tenim notícies. 
Ni positives ni negatives. Direc-
tament, no en tenim. Espere que 
vinguen més prompte, que no 
hagen de transcórrer cinc mesos. 

Tampoc no hi tinc massa esperan-
ces. Sortosament, no hem hagut 
d’afrontar una Dana, amb tots els 
milers de problemes que han pa-
tit eixes persones. Milers de veïns 
afectats per una situació excepcio-
nal que cada volta deixarà de tin-
dre un caràcter aïllat per esdevin-
dre a sovint com un element més 
del nostre paisatge. A més, tots els 
ajuntaments, tots i de tot tipus i 
condició política, de dretes o d’es-
querres, han hagut d’afrontar mi-
lers de problemes materials que 
van més enllà, malauradament, 
d’un forat al terra o d’un desnivell 
a la vorera perquè l’empresa cons-
tructora no s’ha adonat ni el propi 
ajuntament no ha revisat, correc-
tament, les obres. 

Quasi quatre mesos més tard, 
al projecte d’emergència i recons-
trucció a les zones afectades s’ha 

afegit un element: la propaganda 
política. Recorde que una de les 

-
dent Mazón, després dels esfereï-
dors successos del 29 d’octubre, 
va ser a Utiel. El lloc no era, preci-
sament, una casualitat ni escollit 
a l’atzar. Ans al contrari, va ser 
el primer municipi valencià del 
qual en tenim les primeres imat-
ges amb els vehicles surant per 
l’aigua i corrent pels carrers del 
poble a la velocitat del llamp com 

es tractara. A eixa hora, mentre 
els seus veïns tractaven de salvar 
la vida després que bona part dels 
seus béns materials ja els havien 
desaparegut, a una hora de viatge 
en cotxe, al Palau de la Generali-
tat, el seu president es preparava 
per anar a dinar. El famós dinar al 
Ventorro, on tenia previst oferir la 
direcció d’À Punt a una periodis-
ta. Hi anava en qualitat de presi-
dent del PP, no com a president 
de la Generalitat, com si d’una 
mena de ventríloc es tractara, 
amb capacitat per anar mutant 
de paper. De ben segur, Mazón i 
la seu cohort devien ser dels pocs 
valencians que encara no havien 
vist les imatges terribles d’Utiel 
ofertes per les televisions i les xar-
xes socials unes hores abans. Pel 
que sembla, tampoc no haurien 
parlat amb el seu alcalde, Ricardo 

Gabaldón, també del PP, un home 

per suspendre les classes de ben 
matí i organitzar un operatiu per 
evitar el màxim de desgràcies i 
posar al recer els seus veïns. No 
sé amb quin ànim miraria l’alcal-
de d’Utiel el seu president, alhora 
del partit i de la Generalitat, el dia 
de la visita tot sabent que en eixes 
hores crucials el paper de cadas-
cun d’ells va ser d’allò més dife-
rent. Davant seu, als camps agrí-
coles i els camins rurals, en tenien 
les conseqüències. 

Des d’aquella imatge de Mazón 
a Utiel, hem assistit a una succes-
sió de visites de polítics, càrrecs 
institucionals i representants 
públics amb l’afany principal de 
traure’n un rendiment i una pro-
paganda a costa de les desgràcies i 
els enormes danys materials i hu-

-
bre va deixar sobre un bon grapat 
de comarques i municipis valen-
cians. Des d’aquell famós migdia 
de la vista dels Reis, Sánchez i 
Mazón a Paiporta, del qual en van 
eixir a corre cuita, els seus asses-
sors pensen que és una bona idea 
eixa de tornar al lloc dels fets, par-
lar amb la seua gent, fer-s’hi les 
fotos i els vídeos corresponents i 

exemple d’eixe sistema emprat el 

han defugit visites a restaurants, 
mercats i pobles per refer-se’n 
d’aquella vegada que en van resul-
tar esquitxats pel fang producte 
de la ràbia i el dolor que patien el 
seus ciutadans hores després de la 
desfeta. Paradoxalment, aquells 
que tenen menys capacitat de 
decisió -arrecerats per la consti-
tució a un paper testimonial- són 
els que més rendiment han tret 

aplaudeix tot i que ni tenen cap 
capacitat de gestió. 

Nogensmenys, el que els po-
lítics i els representants públics 
haurien de comprendre és que, 
més enllà de la visita, el que cal 
són inversions, recursos humans i 
econòmics a dojo perquè la famo-
sa reconstrucció no es perllongue 
en el temps sine die i els seus veïns 
puguen reeixir-se’n . Menys clate-
llades, menys palmades a l’esque-
na i menys paraules. El que calen 
són fets, realitats i canvis substan-
cials perquè la vida “normal” puga 
tornar el més prompte possible.

Miquel Ruiz, periodista de la Pobla i 
assessor de comunicació

Malos
Para empezar, he de decir que 
no me gusta dividir el mundo en 
buenos y malos, creo que es una 

el mundo y la vida tienen mu-
chos matices y entre la maldad y 
la bondad absolutas hay todo un 
abanico de posibilidades en las 
que nos encontramos el 99’99% 
de los mortales. Pero ya que otros 
han abierto ese melón, voy a to-
marme la licencia literaria de es-
cribir como si el mundo fuera así, 
como en los cuentos infantiles, un 
mundo de buenos y malos…
Dice el sr. Feijóo que “nunca ha 
habido un gobierno con tantos 
ministros tan malos”.  No digo 
que el gobierno sea perfecto, pero 

“malo” es él, al menos en el senti-

do de “enfermo”. Sí, tiene un grave 
problema de memoria. Si tiramos 
de hemeroteca podemos ver, por 
ejemplo, como el antepenúltimo 
gobierno de Aznar tuvo implica-
dos en asuntos sucios a 12 de sus 
14 ministros (El Plural.com, 22-
5-2018). Podríamos hacer aquí 
una larga lista de los ministros del 
PP (en ese y  otros gobiernos) que 
han tenido problemas con la justi-
cia, empezando por la a de Acebes 
y acabando por la z de Zaplana. 
Y eso que la justicia (haciendo 
honor a aquello de que es ciega), 
todavía no ha logrado averiguar 
quién era un tal M. Rajoy…

O tal vez no es un problema de 
memoria. Tal vez es que tenía yo 
razón en lo que decía en el artículo 
del mes pasado (Ofensas): el mo-
dus operandi de la derecha es el 
“calumnia, que algo queda” y el “a 
río revuelto, ganancia de ppesca-

dores”. Tal vez es que el sr. Feijóo 
no está “malo”, no padece de am-
nesia, tal vez es “malo” en el senti-
do moral de la expresión, porque 
eso es lo que es alguien que mien-
te a sabiendas. Y lo mismo vale 
para algunos de sus compañeros 
y compañeras de partido a nivel 
autonómico y local. No acudir 
donde uno ha de estar y gestio-
nar mal las cosas es ser “malo” en 
el sentido de torpe, inepto. Hace 
tres meses pensábamos que el sr. 
Mazón era eso. Pero ahora sabe-
mos que es peor, porque mentir, 
insultar y remover el fango para 
difuminar las responsabilidades 
propias, es malo moralmente ha-
blando. Como también lo es dejar 
tirado a un compañero de gobier-
no cuando dice la verdad, como el 
vicepresidente Gan, que admitió 
la necesidad de mano de obra in-
migrante y de regularizar a esas 

personas y fue por ello insultado 
por Vox y abandonado por el PP. 
(Como dijo Jose Muñoz, síndic 
del PSPV, ¿qué les molesta, que 
tenga humanidad o que diga la 
verdad?) Por cierto, también es 
malo moralmente insultar en los 
plenos municipales, como en to-
das partes. El insulto debería ser 
desterrado del ámbito político, 
como de todos los ámbitos.

Pero, puestos a hablar de malos, 
reconozco que los señores de la 
derecha española son unos niñitos 
de primera comunión al lado de 
sus correligionarios de otros paí-
ses. Lo de Netanyahu, Trump 
y compañía ya se escapa de to-

veras, ya no sé ni qué decir. ¡Aho-
ra resulta que quieren convertir 
Gaza en un resort de lujo creando 
una especie de Riviera Maya de 
Oriente Medio! Ya hablan sin 

tapujos de “volver a desatar 
. Y desde luego, es 

lo que han hecho y me temo que 
harán. (¡Ojalá me equivoque!) No 
les basta con el genocidio ya 
perpetrado, ahora lo quieren 
perpetuar. ¡Ese plan es como si 
el nefasto Ariel Sharon se paseara 
mañana y tarde por la explanada 
de las mezquitas todos los días 
durante el próximo siglo! Esos sí 
que son malos, el diablo con traje 
y corbata! 

de vacuna para abrir los ojos a la 
gente y así evitar que se les apoye 
en las urnas en las próximas déca-
das. ¡Ojalá no me equivoque!

Nico Marco, concejal de 
Deportes y Salud. Ayto. de Llíria
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Bétera: una 
assignatura 
pendent en 
salut mental

Quan parlem de salut mental, 
parlem de drets fonamentals, 
d’un pilar essencial del nostre 
sistema sanitari. Però a la pro-
víncia de València arrosseguem 
una anomalia històrica: un hos-
pital de salut mental, el de Bé-
tera, que depén econòmicament 
de la Diputació tot i que aquesta 
institució no té competències en 
la matèria. Una situació insòlita, 
insostenible i que, malgrat els 
anys, encara no hem resolt.

A mitjans dels anys 80, el mo-

del de salut mental a la província 
estava completament desfasat. 
Tres centres —l’Hospital Psiquià-
tric Pare Jofre de Bétera, el Sana-
tori Gero Psiquiàtric de València 
i la Casa de la Misericòrdia— fun-
cionaven sota la tutela de la Di-
putació, un fet difícilment expli-
cable en termes de gestió pública. 
Bétera, inaugurat en 1973, es pre-
sentava com un model nou, però 
en realitat reproduïa els esque-
mes de reclusió propis del fran-
quisme: a un espai aïllat, amb 
una estructura concebuda més 

-
litar. Durant anys, els titulars en 
premsa retrataven la crua realitat 
del centre: suïcidis, homicidis, 
accidents als voltants, protestes 
veïnals… Tot com a conseqüència 
d’un model caduc que ignorava 
la nova psiquiatria i la necessitat 

d’integrar els pacients en la so-
cietat.

Amb el temps, es va anar des-
mantellant la seua funció com a 
psiquiàtric, deixant només un 
pavelló per a malalts terminals. 
Però la reconversió real, la trans-
formació d’aquest espai en una 
unitat assistencial orientada a 
la rehabilitació, mai ha arribat a 
materialitzar-se. I això, tot i els 
intents de col·laboració entre la 
Diputació i la Generalitat.

Hui, l’Hospital de Salut Men-
tal de Bétera té capacitat per a 
40 pacients, però amb una ocu-
pació que ronda el 50% per falta 
de recursos humans i materials. 
A més, continua fora del sistema 

seu potencial per a tractar pa-
cients de mitjana i llarga estada 
en processos de rehabilitació. No 

podem permetre que un recurs 
així seguisca infrautilitzat.

Des de Compromís defensem 
una solució clara i viable: la in-
tegració d’aquest hospital en la 
Conselleria de Sanitat Univer-
sal i Salut Pública. Només així 
podrem garantir una estructura 
estable, condicions dignes per al 
personal i una atenció de qualitat 
per als pacients. La salut mental 
ha de ser una prioritat real, no 
una competència difusa que nin-
gú assumeix del tot.

A més, no podem oblidar la 
situació dels professionals que 
treballen allí. El seu conveni 
col·lectiu acumula 14 anys de re-
tard, deixant-los sense drets bà-
sics com el reconeixement de la 
carrera professional. Malgrat els 
acords previs, el govern actual de 
la Diputació continua ignorant 

aquesta realitat. I això és inac-
ceptable.

No es tracta només d’un hos-
pital, sinó d’un compromís amb 
la dignitat i la justícia social. La 
salut mental no pot continuar 
sent l’assignatura pendent de les 
nostres institucions. Ha arribat 

que Bétera siga part del sistema 
públic valencià de salut i que, 
d’una vegada per totes, posem 
les persones al centre de les de-
cisions.

Pau Andrés, diputat de 
Compromís a la Diputació de 

València
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Francisco Frontera 
fa ús del premi de la 
campanya de Reis

Francisco Frontera, el guan-
yador de la campanya de Reis 
de  la Federació del Comerç, va 
gastar els 1.000 euros als co-
merços associats a la Federació 
el passat 24 de gener. Va entrar 
en un total de 16 establiments 
de la localitat acompanyat per la 
seua família, la vicepresidenta i 
el secretari  de la Federació, Ro-
salia Casse i Miguel Rodríguez; 
l’alcalde de la ciutat, Joanma 
Miguel; i la regidora de Comerç 
de l’Ajuntament de Llíria, Ma-
ria José Llopis. Amb aquestes 
accions de promoció i dinamit-
zació del comerç local de Llíria, 
es pretén posar en valor i incen-
tivar tot el que ofereix la compra 
en el comerç local.

FOTONOTICIA
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El Jutjat contenciós adminis-
tratiu número 10 de València ha 
condemnat  l’Ajuntament de La 
Pobla de Vallbona a tancar com-
pletament el trinquet municipal 
o traslladar-ho i a indemnitzar 
amb 3.000 euros més interessos 
diverses famílies que viuen en la 
zona i que han resultat perjudi-
cades pels sorolls d’aquest recin-
te esportiu.

Segons consta en la sentència, 
les activitats que es realitzen en 
el trinquet municipal han infrin-
git els drets fonamentals a la in-
timitat domiciliària (art. 18 CE) i 
a la integritat moral (art. 15 CE) 
dels demandants a causa de l’ex-
cés de soroll.

De la mateixa manera, l’ajun-
tament es veu obligat a prendre 
mesures com el tancament de la 
instal·lació -actuació tècnica que 
la particularitat del recinte no 
permet- o el cessament de l’ac-
tivitat per a eliminar aquestes 
molèsties acústiques que afecten 
el veïnat i garantir que el trin-
quet complisca amb les norma-
tives de soroll.

Unes molèsties que tal com 
indica la sentència es van iniciar 
després de les obres que va rea-
litzar l’àrea d’Esports l’any 2018 

acústica, va ampliar els horaris 
i va incrementar les activitats 

a tota hora en aquest recinte 
esportiu, amb tot això, es van 
començar a produir contínues 
emissions acústiques, reclama-
cions i denúncies”.

“El recinte de joc està obert a 
l’exterior per la seua part supe-
rior, amb murs laterals i frontals 

fan de caixa de reverberació que, 
davant la impossibilitat d’ab-
sorbir i mitigar el so, tant d’im-
pactes com aeri, es transmet 

-
cant-se”, exposa la sentència.

Així doncs, per a un correcte 
funcionament de la instal·lació 
municipal seria necessari exe-
cutar el tancament adequat de la 
part superior, és a dir, el tanca-
ment complet del trinquet amb 
un aïllament apropiat, actuació 
tècnica que, segons ha explicat 
en un comunicat l’actual equip 
de Govern -PP, CUPO i Centrats 

- “no es pot escometre”.
L’alcalde de la Pobla de Vall-

bona, Abel Martí, ha assegurat 
que “la sentència deixa clar que 
abans de fer les obres no sé pro-
duïen aquestes molèsties i no 
haguera sigut necessari tancar 
el trinquet, però que una mala 
actuació de l’anterior responsa-
ble de l’àrea ha provocat aquesta 
situació”.

“L’objectiu d’aquest Govern 
que encapçale és complir amb la 
sentència i la llei”, ha indicat el 
responsable municipal del Partit 
Popular que també ha avançat 
que existeix un nou projecte per 
al trinquet municipal.

D’altra banda, ha exigit als an-
teriors regidors de Compromís, 
responsables del projecte del 
trinquet, que “demanen perdó 
a tots els veïns” per “malgastar 
fons públics sabent que s’incom-
plia la normativa”.

L’Ajuntament condemnat 
a indemnitzar el veïnat 
del trinquet pel soroll
LA SENTÈNCIA OBLIGA A TANCAR EL 
TRINQUET DE LA POBLA O TRASLLADAR-HO

 P.  G.
LA POBLA DE 
VALLBONA 

RIBA-ROJA DE TÚRIA

Un home se suïcida llançant-se 
a les vies del metro a la Pobla 
Un home va perdre de la vida el 

ser atropellat per un tren en el 
pas a nivell situat entre l’Eliana 
i la Pobla de Vallbona, segons va 
informar el Centre d’Informació 
i Coordinació d’Urgències.

Segons han apuntat a InfoTú-
ria fonts de l’empresa Ferroca-
rrils de la Generalitat Valencia-
na (FGV), tot sembla indicar que 
es va tractar d’un suïcidi. 

La víctima mortal, segons 
aquestes fonts, es tractaria d’un 

llançar a les víes abans de la pa-
rada de la Pobla de Vallbona.

L’atropellament es va produir 
sobre les 11.15 del matí. Fins al 
lloc del sinistre es va desplaçar 
el SAMU, però a la seua arriba-
da, l’equip mèdic sols va poder 

L’accident va obligar a tallar 
la circulació de trens en la línia 
2 del metro en l’itinerari afectat 
entre Llíria i l’Eliana al voltant 
de dues hores.

L’alcalde de Riba-roja es postula 
com a líder del PSPV provincial

LA POBLA DE VALLBONA

L’alcalde de Riba-roja de Túria, 
Robert Raga, ha anunciat públi-
cament que presentarà la seua 
candidatura a les primaries a la 
Secretaria General del Partit So-
cialista de la província de Valèn-
cia.

El primer edil socialista  ha 
explicat a través de les xarxes 
socials que després de parlar 
amb “molts companys de co-
marques, agrupacions locals i 
referents del nostre partit he de-
cidit anunciar als meus compan-
ys que done un pas endavant per 
optar a les primaries a la Secre-
taria General dels socialistes de 
la província de València”.  “Ací 
estem -ha afegit Robert Raga en 

la citada publicació- amb Diana 
Morant per ajudar a guanyar les 
eleccions a la Generalitat Valen-
ciana, i als pobles de la província 
de València”.

Raga s’enfrontarà en el procés 
de primàries a Carlos Fernández 
Bielsa, actual secretari general i 
portaveu socialista a la Diputa-
ció de València. 

L’alcalde de Mislata ha pre-
sentat en un acte a la facultat de 
Filologia la seua candidatura per 
a revalidar eixe lideratge orgànic 
provincial “amb una clara apos-
ta pel municipalisme real” i pre-
para una campanya amb nom-
brosos actes, assenyalen des de 
la seua candidatura.

La reina Sofía 
visita el Banc 
d’Aliments

La reina Sofía ha visitat les ins-
tal·lacions del Banc d’Aliments 
de València a la Pobla de Vallbo-
na, on s’ha interessat per la seua 
tasca davant les conseqüencies 
de la Dana i ha departit amb 
membres de cinc famílies dam-

entre ells la dona que va perdre 

L’entitat ha arreplegat més de 
10 milions de quilos d’aliments 
durant les inundacions sobretot 
d’arròs, llet, oli i altres aliments 
no peribles i bàsics.

FOTONOTICIA
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Llíria renova els parcs 
de l’Hort d’Agustí, 
Mura i Jaume Roig
L’Ajuntament de Llíria ha ad-
judicat les obres d’adequa-
ció dels parcs municipals de 
l’Hort d’Agustí, Mura i Jaume 
Roig amb una inversió total de 
213.549 euros.

La regidora de Medi Ambient, 
Consuelo Morató, ha explicat 
que ja s’han iniciat les actua-
cions de condicionament al parc 
de l’Hort d’Agustí i posterior-
ment s’escometran les obres 
dels altres dos espais verds.

Aquests projectes de renova-
ció de les zones d’esplai infantil 
“tindran la seua continuïtat en 
el que resta de legislatura amb 
noves intervencions en altres 
àrees, en les quals també es can-
viaran els equipaments i millo-
rarà la seguretat per als xiquets”.

L’Ajuntament de Llíria ha ad-
judicat també la direcció d’obra 
de la reforma parcial del parc 
Silvestre d’Edeta per 11.664 eu-
ros. La regidora ha destacat que 
“es tracta d’un ambiciós projecte 
de renaturalització urbana, mi-
llora del cicle de l’aigua i reno-
vació sobre el gran pulmó verd i 
d’esplai del nucli urbà, que sig-

mig milió d’euros”.

LLÍRIA

L’Ajuntament de Llíria ha ins-
tal·lat nous passos de vianants 
intel·ligents que funcionen amb 
tecnologia LED i un sistema de 
sensors per a reforçar els mèto-
des de senyalització a través de 
les noves tecnologies, i amb l’ob-
jectiu d’augmentar la seguretat 
viària. 

El regidor de  Mobilitat Sos-
tenible, Paco García, ha explicat 
que aquests dispositius “s’han 
situat en una de les entrades de 
la localitat, en l’entorn de la ro-
tonda d’accés al municipi situa-

-
tera València-Ademuz i el viari 
núm. 10 del sector ST-1, en uns 

passos que tenen un major tràn-
sit de persones per la instal·lació 
de nous establiments comercials 
i de restauració” i està previst 
que enguany s’implementen 
nous passos de vianants intel·li-
gents en altres avingudes i vials.

L’estratègia d’instal·lació es 
-

sitat que puga tindre el vianant 
i tenint en compte aquells en-
creuaments que es consideren 
de major necessitat quant a do-
tació de seguretat i confort per al 

seu ús.
L’alcalde Joanma Miguel ha 

afegit que des del consistori 
“estem compromesos amb l’ob-
jectiu de fer de Llíria una ciutat 
‘Smart City’, posant la tecno-
logia al servei de la ciutadania. 
Per la qual cosa, continuarem 
invertint en la millora de la sen-
yalització de semàfors, passos 
intel·ligents, enllumenat públic 
i nous sistemes de sensorització 
que facen de Llíria una ciutat 
més segura i sostenible”.

Aquest nou sistema de passos 
intel·ligents reforça la seguretat 
del vianant amb un avís lumí-
nic amb senyalització integrada 

-
lita el reconeixement anticipat 
del pas de vianants i garanteix 
que aquestes balises intermi-
tents, que detecten la presència 
de persones quan s’aproximen, 
incrementen l’estat d’atenció i la 
focalització visual del conductor, 
per a reduir el risc d’accidents.

Llíria estrena passos de 
vianants intel·ligents

LES BALISES PORTEN UNA SENYALITZACIÓ LUMÍNICA 
AUTOMATITZADA QUE DETECTA LA PRESÈNCIA DE PEATONS

REDACCIÓLLÍRIA  

Inicien el sondatges 
arqueològics per a 
recuperar la muralla
L’Ajuntament ha iniciat els tre-
balls de documentació i exca-
vació de la parcel·la ‘Solar de 
Banyuls’, entre els carrers del 
Remei i Cura Roca, dins de l’Ac-
tuació aïllada número 4 del pla 
de rehabilitació de la Vila Vella.
Aquests treballs són el preàm-
bul del projecte de rehabilitació 
de la muralla medieval islàmi-
ca i l’adequació del seu entorn. 

-
des al 100% amb fons europeus 
a través d’una ajuda rebuda que 
ascendeix a 922.294 euros.

L’institut Camp de Túria ha co-
mençat l’intercanvi d’alumnat 
dins el projecte d’Acreditació 
Erasmus+ “Connecting hearts, 
inspiring minds” sobre la salut 
mental i la gestió emocional. 
Seran 20 alumnes de quart de 
l’ESO els que faran intercanvi 
amb alumnat del Liceo Stata-
le Leonardo de Brescia mentre 
que dues alumnes de Batxillerat 
Artístic aniran al Liceo Artistico 
Chierici de Reggio Emilia.  

Intercanvi 
d’Erasmus de l’IES 
Camp de Túria

FOTONOTICIA

L’Ajuntament de Llíria està 
instal·lant fanals solars en 
diverses urbanitzacions, so-
bretot en parades de bus 
on existeix una marquesina 
i en nuclis poblacionals amb 
punt de recollida selectiva. 
Es tracta d’una prova pilot 
que s’aplicarà en 15 punts 
de llum equipats amb pa-
nells solars fotovoltaics d’al-

Llíria instal·la fanals solars 
en les marquesines de bus 
de les urbanitzacions

El fort vent provoca 
despreniments a  la façana 
de l’Ajuntament de Llíria
El fort vent registrat a la po-
blació de Llíria, amb ratxes 

hora, ha provocat la caiguda 
d’una teula de l’Ajuntament. 
El despreniment ha provocat 
danys en un vehicle que es 
trobava estacionat enfront 
del consistori. La Policia Lo-
cal ha barrat i acordonat la 

-
me la reparació.

situaran en les parades d’auto-

millorar la seguretat, sobretot 
en horari nocturn. Encara que hi 
ha alguns fanals solars que s’ins-
tal·laran prop dels contenidors 

hivernal el veïnat tinga major vi-
sibilitat”, segons ha explicat la 
regidora d’Urbanitzacions, Mari 
Cruz García. La llum serà LED 
de 25 W per a proporcionar una 
il·luminació adequada, de baix 
consum i llarga vida útil. Si l’ex-

realitzar els projectes d’enllume-
nat en urbanitzacions mitjançant 
aquesta tecnologia.
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MILES DE 
PARTICIPANTES 

EN  SANT ANTONI
VÍDEO

L’ELIANA

El Ayuntamiento inauguró el 9 
de febrero la renovada pista de 
atletismo Concha Montaner del 
polideportivo. La cita arrancó 
con unas mini-olimpiadas orga-
nizadas por el Club de Atletismo 
de l’Eliana con la participación 
de clubes de Llíria, Riba-roja o 
La Pobla, además de los alum-
nos, de entre 7 y 12 años y de to-
das las categorías, de la Escuela 
Municipal de Atletismo.

El acto contó con la propia 
Montaner y el director general 
de Deportes, Luis Cervera que 
entregaron las medallas.

Las obras de rehabilitación de 
-

ron en noviembre, han contado 
con una inversión de 250.000 
euros, de los cuales el 80% pro-
cede de la Conselleria de Depor-
tes y el resto de fondos munici-
pales.

Esta infraestructura deportiva 
fue creada en el año 2008, des-
de donde se han formado gran-
des atletas. En 2018 tomaron el 
nombre de la cuatro veces olím-
pica en salto de longitud y cam-
peona de España, Concha Mon-

referente próximo para las y los 
jóvenes deportistas que practi-
can el atletismo en la localidad.

El concejal de Deportes, Vi-
cente Zamora, ha asegurado que 

“es un orgullo contar con unas 
instalaciones de primer nivel 
para nuestros atletas. La renova-
ción de esta pista refuerza nues-
tro compromiso con el fomento 
del deporte y la promoción de 
hábitos de vida saludables”.

REDACCIÓL’ELIANA 

‘Nueva’ pista de atletismo

Recogen 480 toneladas más de 
residuos en fracciones separadas
L’Eliana ha cerrado el 2024, el 
de la implantación de su nuevo 
sistema de gestión de residuos 

-
tivos. En fracciones selectivas 
se han recogido 480 toneladas 
más, mientras que en residuo 
mezclado (resto) se han reco-
gido 746 toneladas menos res-
pecto al año anterior. El con-
tenedor amarillo ha registrado 
un aumento de 200 toneladas. 
La fracción de papel y cartón 

también ha mostrado un incre-
mento de 122 toneladas más re-
cogidas. La recogida de materia 
orgánica -en los contenedores 
marrones- ha alcanzado un total 
de 173 toneladas. 

Las fracciones de textil y vi-
drio también han registrado 
aumentos de 15 y 21 toneladas, 
respectivamente, mientras que 
el servicio de recogida de aceite 
doméstico ha recolectado una 
tonelada.  

Un cuarto carril trenzado conectará la 
entrada y la salida a la autovía CV-35

Instalan más de 50 contenedores 
para facilitar el reciclaje de vidrio

El alcalde Salva Torrent se ha 
reunido con la directora general 
de Infraestructuras, María José 
Martínez, para conocer el estu-
dio de soluciones a la salida 16 
de la autovía CV-35. La primera 
intervención será la creación de 
un carril trenzado que conectará 
la entrada y la salida a la auto-
vía, creando un cuarto carril. 

-
ridad vial al ampliar el tramo de 
incorporación y permitir a los 
vehículos realizar maniobras 
con mayor facilidad. La segunda 
actuación consistirá en la aper-
tura de un segundo ramal de sa-
lida, que dará acceso directo a la 
rotonda de Decathlon y al cole-
gio La Sabina de San Antonio de 
Benagéber. 

El Ayuntamiento de l’Eliana, 
en colaboración con Ecovidrio, 
ha instalado 55 nuevos conte-
nedores verdes para facilitar el 
reciclaje de vidrio en los diver-
sos barrios del municipio. Esta 
campaña busca sensibilizar a la 
población y fomentar hábitos 

responsables que contribuyan 
a mejorar el entorno, haciendo 
que depositar el vidrio sea más 
accesible y cómodo para la ciu-
dadanía. El objetivo del Consis-
torio es recuperar el máximo nú-
mero de materiales reciclables, 
como el vidrio.

VÍDEO
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Tres personas han resultado 
heridas, una de ellas muy gra-
ves, al derrumbarse parte de un 
chalé en obras en el barrio de 
Montesol de l’Eliana. Una de las 
víctimas es el propietario de la 
vivienda situada en la calle Es-
peranza número 4.

Las causas están siendo in-
vestigadas por la Guardia Civil, 
aunque según fuentes munici-
pales, al parecer la causa del si-
niestro registrado hacia la una 
del mediodía ha sido que ha co-
lapsado el tejado, al desmontar 
el forjado. 

La caída de estos elementos de 
la vivienda en obras ha afectado 
a tres hombres de entre 32 y 33 

años de edad que se encontra-
ban trabajando en ese momento 
en la parcela la tarde del pasado 

31 de enero.
Hasta el inmueble se despla-

zaron agentes de la Policía Local 
de l’Eliana y de la Guardia Civil.

También han acudido bombe-
ros de Paterna y l’Eliana, sargen-
to de Paterna, jefe de parque de 

En un principio el Consorcio 
había movilizado también su 
unidad UREC, de Rescate en 
Emergencias y Catástrofes, en 
previsión que los afectados se 
encontraron bajo los escombros 

-
sario para encontrarse todos en 
puntos accesibles y con un nivel 
de atrapamiento menor.

Tras ser atendidos por los 
medios sanitarios, los heridos 
fueron trasladados a diferentes 
hospitales por dos unidades del 
SAMU y una unidad de Soporte 
Vital Básico. Dos de ellos, de 32 
años, que presentaban politrau-
matismos, fueron trasladados al 
Hospital La Fe y el tercer herido, 
de 33 años, al Hospital Arnau de 
Vilanova con policontusiones, 
según fuentes del CICU.

Al lugar acudieron  el alcal-
de de l’Eliana, Salva Torrent, y 
técnicos municipales. Desde el 

-
do si los trabajadores contaban 
con licencia preceptiva.

Tres heridos en el 
derrumbe de un chalé 
en obras en Montesol
UNA DE LAS VÍCTIMAS, DE ENTRE 32 Y 
33 AÑOS, ES EL DUEÑO DE LA CASA

REDACCIÓL’ELIANA 
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LLÍRIA

La Primitiva participa 
en el Certamen de 
Bandes de Música 
de València 2025
L’Ateneu Musical i d’Ensenya-
ment Banda Primitiva de Llíria 
ha formalitzat la seua inscripció 
per a la pròxima edició del Cer-
tamen Internacional de Bandes 
de Música ‘Ciutat de València’, 
que se celebrarà en juliol, tres 
anys després de la seua última 
participació, en 2022, quan va 
aconseguir el primer premi a la 
Secció d’Honor.

La Primitiva presentarà la 
Simfonia nº3, Die Apokalypthis-
che, de Thomas Trachsel, com 
a obra de lliure elecció, amb la 
interpretació dels seus dos pri-
mers moviments, amb una ver-
sió autoritzada ex profeso per 
al Clarí pel creador de l’obra. A 
més, ha seleccionat com a obra 
de presentació el pasdoble ‘Del 
Perelló a Catarroja’ de José Ca-
lixto Serrano.

“Assistir a aquestes competi-
cions és una manera de conti-
nuar millorant i de motivar tant 
als músics com als socis”, expli-
ca el president José Luis Pérez.
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BENAGUASIL

Celebració de les festes en honor a Sant Blai
FOTONOTICIA

vehicles.

Comencen les obres a Tirana, 
Isabel de Villena i al Portalet

RECREACIÓ EN 3D DE LES OBRES DE PLATAFORMA ÚNCIA.

REDACCIÓBENAGUASIL   

El cementeri s’ampliarà 
en 2.700 m² i 400 nínxols

Benaguasil promociona 
en Fitur els seus atractius

Soriano. Tots ells han estat en 



anys

FEBRER  2025 11
ENTREVISTA

¿Qué balance hace de este 
año y medio como director 
general de Diversidad?
Intenso. Ha sido un año y me-
dio, riada incluida, en la que ha 
cambiado todo. Cambia el día a 
día, trabajar con equipos mucho 
más grandes, la percepción de 
las cosas. Interiorizas otra forma 
de ver cada situación. El ámbito 
municipal curte. Para ocupar un 
cargo provincial o autonómico la 
mejor escuela es el municipalis-
mo. El ser de pueblo y entender 
que cuando viene un concejal o 
un alcalde viene a pedirte algo 
para su pueblo y para él su pue-
blo es lo más importe. Es lo miso 
que he hecho con Ximo Segarra 
toda la vida cuando hemos ve-
nido a tocar las puertas de las 
consellerias, cuando nos las han 
abierto y cuando no. Yo intento 
que todo el que pida una reunión 
se sienta escuchado por parte de 
la Generalitat Valenciana. Para 
uno de Benaguasil representar a 
la máxima institución del auto-
gobierno es un honor y hay que 
dar lo mejor de sí.
¿Qué es diversidad?
Cuando hablas de diversidad no 
es solo es hablar de diversidad 
sexual y de género, es hablar de 
igualdad de trato, migrantes, re-
fugiados, de diversidad étnica, 
cultural y religiosa. Diversidad 
es tantos colores puedan existir 
en la paleta cromática. Todos 
somos diversos. Y la diversidad 
es la forma de entender cada 
uno la vida, ya sea de sentir, de 
querer, de querer ser. También 
las raíces y el futuro que quie-
re. Eso es la diversidad. Dentro 
de esa diversidad, por ejemplo 
dentro de la diversidad sexual 
y de género, tienes el colectivo 

de las personas LGTBIQ+ don-
de entran desde las lesbianas, 
gays, bisexuales, transexuales, 
intersexuales, pero en la diver-
sidad étnica y cultural hablas 
del pueblo gitano,  de personas 
latinas, la comunidad china, los 
representantes consulares. Y si 
te vas a las personas migrantes 
hablas de situaciones donde ves 
situaciones humanas muy in-
justas, gente tiene que huir de 

bélico o son perseguidas por su 
condición sexual. Eso es hablar 
de diversidad. En el actual Con-
sell que preside Carlos Mazón y 
la vicepresidenta Susana Cama-
rero entendemos que la diversi-
dad hay que hacerla diversa. Es 
algo que hemos acuñado, no hay 
que actuar con sectarismo. Todo 
el mundo puede tener su parce-
la de razón y hay que encontrar 
puntos de encuentro para mejo-
rar la vida de la gente. Es lo que 
he hecho en Benaguasil. Lo que 
funciona hay que mejorarlo y lo 
que no funciona cambiarlo para 
que funcione de verdad y escu-
chando a todo el mundo. Todo el 
mundo tiene su forma de enten-
der la vida, pero en algo siempre 
nos encontramos.
¿Trabaja en un terreno muy 
sensible?
Muy sensible para la izquierda, 
para la derecha y para el cen-
tro. Siempre he defendido la 
libertad. La diversidad está en 
todas partes, en todos los parti-
dos políticos, en todas las casas. 
Aquellos que quieran no ver la 
diversidad y la riqueza de la di-
versidad,  están equivocadas.
¿De qué se siente más orgu-
lloso de lo que ha hecho en 
esta nueva etapa?
Primero de no olvidar que soy 

de Benaguasil porque mi abuelo 
José me ha enseñado que uno 
siempre tienes que estar orgu-
lloso de dónde vienes y siempre 
digo que Benaguasil es lo pri-
mero. De la creación de la maca 
Orgull de Comunitat para que 
las personas LGTBIQ+ tengan  
claro que la valenciana está or-
gullosa de ser una comunidad 
abierta, plural y dinámica, y que 
defendemos la libertad y la di-
versidad. También del protocolo 
de espacios libres de LGTBI fo-
bia que hemos presentado en Fi-
tur y hemos entregado el primer 
distintivo a Benidorm. Quere-
mos inundar de diversidad cada 
rincón de la Comunidad Valen-
ciana. Del apoyo al 8 de Abril  y 
de escuchar a todas las entidades 
porque todas representan la di-
versidad, todas las personas que 
están al frente de ellas hacen lo 
mejor, no hay unas entidades de 
referencia y otras que son  me-
nos. De eso me siento orgulloso 
y de poner en marcha acciones 
en municipios pequeños y que 
se hable de la diversidad los 365 
días del año, no solo los días de 
referencia. Una cuestión que me 
ha preocupado siempre es la lu-
cha contra la discriminación por 
el VIH. Sobre todo hacer ver que 
una persona portadora de VIH 
es como cualquier otra y nadie 
se merece ser discriminado. 
¿Hay un antes y un después 
de la Dana de octubre?
Todos tenemos que tomar nota 
de las consecuencias de la catás-
trofe natural de la riada. He es-
tado en el centro de emergencias 
un mes con la vicepresidenta y 
estoy encargado de gestionar la 
solidaridad a través de los tres 
centros de logística que tiene la 
Generalitat para canalizar con 

los ayuntamientos y entidades 
sociales. Hemos recibido 18 mi-
llones de kilos de comida, agua, 
material de limpieza y hay que 
hacerlo llegar. Se han repartido 
10 millones de kilos y vamos a 
recibir 18 millones más. Es la 
mayor movilización de solida-
ridad en la historia dentro de la 
Comunidad Valenciana. Lo que 
procuré desde el primer minu-
to es estar en contacto con los 
alcaldes y que tuvieran claro 
que estamos a su lado y vamos 
a seguir estando. Aún no so-
mos conscientes de todo lo que 
ha ocurrido y de cómo eso en la 
vida personal de cada uno nos va 
a afectar. Nos va a costar digerir 
toda la catástrofe vivida. 
¿Extrae algo positivo?
La fuerza de resistencia que tie-
ne el ser humano y que hemos 
tenido como pueblo y la recu-

solidaridad, pensábamos que la 
gente joven es una generación 
perdida y la hemos encontrado 
porque fueron los que se volca-
ron en el minuto cero.  Las ins-
tituciones tenemos que hacer 
todo lo posible, quien intente 
hacer política la catástrofe no le 
saldrá bien. Yo no voy a hacerlo 
y lo he vivido en persona. Lo que 
le pido a las demás instituciones 
es que hacen falta más acciones 
que palabras. Lo que necesita-
mos es mucha ayuda a fondo 
perdido, los ayuntamientos ne-
cesitan recursos económicos y 
que se solucionen las infraes-
tructuras y que a las familias que 
no les soltemos la mano. Como 
Generalitat no vamos a soltar la 
mano a nadie. 
 ¿Por qué se ha quedado Be-
naguasil fuera de las ayudas 
del Gobierno?

No se entiende que la Generali-
tat responda que sí y  el Gobier-
no de Pedro Sánchez que no. 
La delegada del Gobierno no 
nos ha reunido a los municipios 
afectados que no están incluidos 
en ese plan de ayudas. Tiempo 
hay, falta voluntad. Hay que de-
jarse de tacticismo y politiqueo. 
Quien nos conoce sabe que so-
mos de pelear mucho por lo 
nuestro y necesitamos recursos 
para solucionar lo destrozado y 
para nuevas infraestruturas en 
materia hídrica, la limpieza de 
barrancos.    
¿Qué retos tiene Benagua-
sil lo que queda de legisla-
tura?
Confío que esta va a ser la legis-
latura de la puesta en marcha 

ción de la CV-50. No hay día que 
no piense en las infraestructu-
ras que necesita Benaguasil y 
necesita la puesta en marcha del 
Centro de Día que durante ocho 
años de Botànic estuvo acabado 
y no quisieron abrirlo por una 
cuestión política. Me consta que 
la vicepresidenta está trabajan-
do para intentar que se ponga 
en marcha como se pueda. Y 
tenemos que procurar iniciar la 

es algo fundamental, que hemos 
reclamado siempre. Ahora no 
voy a dejar de reclamar para mi 
pueblo lo que siempre he recla-
mado. Sería un gran revulsivo 
para Vilamarxant, Llíria, Pedral-
ba, Benaguasil y para toda la co-
marca en un momento en el que 
son muy necesarias esas infraes-
tructuras. Ahora es el momento 
más que nunca que el Camp de 
Túria esté unido para que esa 
infraestructura fundamental 
para el crecimiento económico 
y lo vamos a seguimos peleando. 
Otro reto es seguir captando to-
dos los recursos para que Bena-
guasil tenga más calidad de vida 
si cabe. 
¿Va a seguir en Benaguasil?
Yo no voy a dejar de ser Bena-
guasil nunca y quiero lo mejor 
para mi pueblo. Trabajaré des-
de donde esté para que a Bena-
guasil le llegue todo lo posible y 
seguiré pidiendo como un bena-
guasilero más todo lo que haga 
falta para mi pueblo. No sé ser 
de otra manera, si no sería otro 
Stephane y quiero ser el de siem-
pre. Quiero que cuando me vaya 
me recuerden mejor, tener más 
amigos que cuando entré  y se-
guir siendo de mi pueblo porque 
para mí Benaguasil es el millor 
pole del món y Benaguasil es lo 
primer siempre.

VÍDEO

P. GUZMÁNBENAGUASIL   
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“Queremos 
inundar de 
diversidad 
cada rincón de 
la Comunidad 
Valenciana”

STEPHANE SORIANO (PP), director 
general de Diversidad y concejal 
en el Ayuntamiento de Benaguasil
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VILAMARXANT

L’alcalde de Vilamarxant reclama 
extremar la seguretat en el riu 
L’Ajuntament de Pedralba va 
acollir el passat 4 de febrer l’as-
semblea de l’Associació de Mu-
nicipis Vinculats al Parc Natural 
del Túria, la segona de caràcter 
extraordinari, des que el passat 
29 d’octubre, la província de 
València patira el pas de la Dana, 
amb conseqüències devastado-
res per al Parc Natural del Túria, 
per a tractar les actuacions pre-
vistes en matèria de recuperació 
i plantejar diverses mesures de 
cara als pròxims mesos.

A la convocatòria han assistit 
representants dels ajuntaments 
de Pedralba, Riba-roja, Vilamar-
xant, Quart de Poblet, Manises, 
l’Eliana i Paterna, de la Confede-

la Generalitat i la Coordinadora 
en Defensa dels Boscos del Tú-
ria. L’alcalde, Héctor Troyano, 
i el regidor de Medi Ambient i 
Parcs Naturals, Julio Zarzo,  van 

destacar la urgència d’afrontar 
també els problemes més imme-
diats com la prevenció de riscos 
i la seguretat del riu o la neces-
sitat de regular l’accés i el bany.

El bon temps arribarà promp-
te i l’estat dels llits, totalment 
buidats de vegetació i obstacles, 
pot convertir-se en un reclam, 
han apuntat des del consistori. 
No obstant, aquestes zones pre-
senten un gran perill per l’acu-
mulació de desfets i enderrocs 
arrossegats per la riuada que 
seguixen sense haver-se retirat.

L’abast d’aquest perill con-
tinua sense ser clar i, per això, 
l’alcalde de Vilamarxant ha 
insistit, en la reunió de l’asso-
ciació de municipis, en la ne-
cessitat d’avançar-se a aquesta 
problemàtica i treballar en ma-
tèria de seguretat i prevenció per 
a minimitzar els incidents en les 
zones més afectades.

L’Ajuntament a través de la re-
gidoria de Medi Ambient, i amb 
la col·laboració de la conselleria 
executa els treballs per a reha-
bilitar la senda que connectava 
el Camí de Llíria amb els camins 
de la Rambla Sércula i les di-
ferents zones del Parc Natural 
del Túria. S’ha aconseguit obrir 

perquè el veïnat puga recuperar 

vianants.

El Ministeri de Política Terri-
torial i Memòria Democràtica 
ha concedit a l’Ajuntament de 
Vilamarxant una subvenció de 
9.851.955 euros destinats a la 
recuperació i renovació de to-
tes les infraestructures que van 
resultar greument danyades a 
causa de la Dana del passat 29  
d’octubre.

Amb aquesta quantia atorgada 
pel Govern d’Espanya, l’Ajunta-
ment continua amb els treballs 
que ja va començar després de 
la tragèdia a través de diversos 
contractes d’emergència. 

Aquesta subvenció contempla 
diferents actuacions centrades 
en la recuperació d’infraestruc-
tures danyades per les inunda-
cions com el col·lector d’aigües, 
la reparació i adequació de ca-
mins, guals, passarel·les de via-
nants, ponts i altres vies públi-
ques.

Aquesta ajuda del Govern cen-
tral també servirà per a executar 
la rehabilitació de diferents zo-
nes greument colpejades per les 
inundacions, com els barrancs i 

el riu Túria al seu pas per la lo-
calitat de Camp de Túria.

Vilamarxant ha sigut uns del 

municipis de la comarca més 
afectats amb Riba-roja de Túria 
i Loriguilla per la Dana.

Vilamarxant rep 
10 milions per a la 
recuperació  de la Dana
LA SUBVENCIÓ ES DESTINARÀ A RENOVAR 
TOTES LES INFRAESTRUCTURES DANYADES

 REDACCIÓVILAMARXANT

Rehabilitació de la 
senda junt al riu Túria

La Regidoria d’Agricultura  de 
l’Ajuntament amb la coordina-

ció General de Sanitat Vegetal 
ha començat ja a repartir el 
producte fungicida Fosetil a 
totes les persones que ho ha-
vien sol·licitat previament per a 
previndre la gomosis en diver-
ses plantes i fruiters.  Per a la re-
tirada del producte, l’enginye-

de Medi Ambient i Agricultura 

del consistori contactarà via te-
lefònica per a assignar una cita 
per a dur a terme la recollida. 
És important acudir en el dia i 
hora indicat, segons apunten 
fonts municipals, ja que no 
s’entregarà el fungicida sense 
la presència i supervisió de la 

ment, el producte s’està re-
partint en format de 5 quilos 
i pròximament es rebrà també 
d’1 quilo. A través d’aques-
ta col·laboració entre admi-
nistracions, l’Ajuntament de 
Vilamarxant facilitarà l’accés 
al producte i evitarà que els 
agricultors del poble hagen de 
desplaçar-se fora del municipi.

Comença el 
repartiment de fosetil



VALÈNCIA

Camarero: “S’ha posat a la disposició 
de les famílies tots els recursos”
La vicepresidenta primera i con-
sellera de Servicis Socials, Igual-
tat i Vivenda, Susana Camarero, 
ha destacat que la família s’ha 
erigit en “pilar fonamental” i en 
“sustentació econòmica i emo-
cional” davant de situacions 
dramàtiques com les viscudes 
amb la Dana en la clausura del 

València per l’associació sense 
ànim de lucre Family Up per a 
recaptar fons dirigits a donar su-
port a les famílies més afectades 
per la Dana.

“Des del Consell som cons-
cients de les dures realitats que 
tants i tants valencians han ha-
gut d’enfrontar” i per això, des 
de la Generalitat “s’ha ajudat 
de manera prioritària les perso-
nes”, posant a la disposició de 

mer moment tots els recursos 
humans i materials a l’abast.

Camarero ha subratllat inicia-

des del qual s’han gestionat més 
de 20.000 milions de quilos 
d’ajuda que, des de cada racó 
d’Espanya, arribaven a València, 
i des d’a on ja han entregat més 
de 10 milions de quilos d’ajuda. 
També ha remarcat la gran res-
posta solidària de la ciutadania, 
que va portar a l’Administració 
autonòmica a noliejar més de 
630 autobusos per a coordi-
nar les actuacions d’entorn de 
23.000 persones voluntàries. 
També s’ha referit al treball con-
junt de la Generalitat amb els 
municipis i a les iniciatives posa-
des en marxa per la Conselleria 
de Servicis Socials per a posar 
a la disposició de les persones 
afectades totes les vivendes pos-
sibles del parc públic, ajudes al 
lloguer per 50 milions i mesures 
per a atendre les persones i fa-
mílies més vulnerables a través 
del Centre d’Atenció Temporal 
d’Emergències de Burjassot, en-
tre altres actuacions.
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La Generalitat paga 88 milions 
d’euros per la pèrdua de vehicle
El president de la Generalitat, 

“hem pagat més de 88 milions 
d’euros en tot just dues setma-
nes de les ajudes directa a afec-
tats que hagen perdut el seu ve-
hicle per les riuades”.

La Generalitat ha rebut, des 
del 16 de desembre, 73.080 
sol·licituds de les quals ja s’han 
tramitat 56.204, s’han resolt 
52.282 i s’han emés 46.630 
transferències per import de 
88.632.250 euros i objectiu és 
abonar l’import a tots el primer 
trimestre de l’any.

El president ha posat en valor 
que la prioritat de la Generalitat 

al màxim el procediment amb 

per a facilitar la mobilitat en el 

menor temps possible i que els 
afectats puguen recobrar el seu 
dia a dia”.

La Generalitat Valenciana 
ha llançat aquesta línia urgent 
d’ajudes per pèrdua de vehi-
cles amb un import inicial de 
250 milions d’euros dirigit a les 
persones físiques que hagen pa-
tit la destrucció de determinats 
vehicles de motor i ciclomotors 
a conseqüència de les inunda-
cions. En concret, la quantia de 
l’ajuda ascendeix als següents 
imports en funció de la catego-
ria del vehicle sinistrat: 250 eu-
ros per a ciclomotors, 750 euros 
per a motocicletes, 2.000 euros 
per a turismes, furgonetes i ve-
hicles similars i 2.500 euros per 
a turismes, furgonetes i vehicles 
similars adaptats per a persones 

VALÈNCIA

El conseller de Medi Am-
bient, Infraestructures i Te-
rritori, Vicente Martínez Mus, 
ha visitat la CV-33 en el terme 
municipal de Torrent per a 
supervisar els treballs de re-
construcció del nou pont so-
bre el barranc de Poio, “una 
obra essencial que permetrà 
restablir la normalitat en una 
de les carreteres més impor-
tants de l’Horta Sud”. Per a 

Reconstrucció del 
pont col·lapsat de 
la CV-33 a Torrent

Pròrroga de la 
gratuïtat del 
transport jove
El Consell ha aprovat el de-
cret llei que prorroga la gra-
tuïtat del transport per a jó-
vens i els descomptes del 50 
per cent en els títols multi-
viatge i abonaments tempo-
rals, així com la nova targeta 
‘Recuperem València’. La me-
sura entra en vigor l’1 de fe-

municipis més afectats per 
les inundacions.

la seua execució, la Generali-
tat Valenciana ha destinat una 
inversió de 12,5 milions d’eu-
ros. Les obres en la CV-33, que 
es van iniciar l’1 de novembre 
amb la retirada d’obstacles i 
l’execució de camins i rampes 
d’accés a la zona, han inclòs 
el reforç dels fonaments del 
pont mitjançant injeccions de 
formigó per a garantir la se-
guretat de l’estructura. A més, 
s’ha dut a terme la neteja de 
la via, la retirada de vehicles, 
s’han restaurat els sistemes de 

adequat l’estructura per al seu 
correcte funcionament.

La Conselleria de Medi Ambient, Infraestructures i Territori ha posat en servici un desviament provisio-

trànsit. Les obres s’han executat en 5 setmanes i han suposat una inversió d’1,3 milions d’euros.

Obri el nou desviament de la CV-50 a Xest
FOTONOTICIA

El conseller de Medi Ambient, 
Infraestructures i Territori, Vi-

‘Recuperem València’ estarà 
disponible en 31 municipis i 
els grans barris afectats per les 
inundacions. Així ho ha anun-

trobada celebrada amb alcaldes 
i representants dels diferents 
ajuntaments, amb els quals ha 
abordat la implementació de la 
mesura, ja que la gestió del títol 
es farà en col·laboració amb els 
consistoris. “L’objectiu és que 
les targetes s’entreguen en els 
ajuntaments per a facilitar el seu 

El titular d’Infraestructures ha 
destacat “la necessitat de facili-
tar el transport als més afectats 
per la catàstrofe del 29 d’octu-
bre”. “Els servicis llançadora per 
a part d’estos municipis ja són 

lencia, Rodalies, EMT, Metro-
bús i autobusos autonòmics”.

S’han seleccionat els munici-
pis i barris en els quals més d’un 
5% dels vehicles s’han vist afec-
tats per les inundacions, encara 
que hi ha localitats que han vist 

tada i és necessari que hi haja un 

La targeta estarà disponible 

ta, Massanassa, Alfafar, Llocnou 

ya, Catarroja, Algemesí, Beni-
parrell, Aldaia, l’Alcúdia, Albal, 

Guadassuar, Riba-roja de Túria, 
Alaquàs, Sot de Chera, Riola, 
Chiva, Loriguilla, Cheste, Cata-

Montserrat, Godelleta, Quart de 

quer i Gestalgar, així com en ba-
rris afectats per les inundacions.

31 municipis afectats 
per la Dana tenen ja la 
nova targeta transport
ELS VEÏNS PODRÀN VIATJAR GRATIS EN 
METRO, RODALIES, METROBÚS I EMT

REDACCIÓ VALÈNCIA  

REUNIÓ AMB REPRESENTANTS D’AJUNTAMENTS.
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Turisme presenta en 
Fitur un joc interactiu 
sobre els visigots 

L’Ajuntament de Riba-roja ha 
presentat en Fitur 2025 un joc 
interactiu a través del qual es 
recorre el municipi connectant 
la història dels visigots amb 
l’entorn patrimonial més em-
blemàtic, a través de dos per-
sonatges animats. Els populars 
Tebdemir i Teodora convidaran 
el visitant a resoldre els enigmes 
plantejats durant el recorregut i 

es facilita informació en uns Qr 
instal·lats en balises o punts de 
control. Amb ajuda d’un mapa 
d’orientació, el full de ruta i una 

rregut que és circular i discorre 
pel nucli urbà. 

L’alcalde de Riba-roja, Robert 
Raga ha rebut al vicepresident 
i conseller per a la Recuperació 
Econòmica i Social de la Comu-
nitat Valenciana, Francisco José 

greument danyada per la Dana.
L’alcalde li ha traslladat les 

fraestructures i molta ajuda”. 

municipal, “s’han anticipat a la 
lentitud de l’administració, han 
aconseguit restablir el 90% de 
l’activitat empresarial” i s’ha 
compromés a ajudar econòmica-

i el fons de l’ajuntament per a 

L’alcalde ha mostrat la devas-
tació patida en l’enclavament 

construcció del qual s’encarre-
garà el Ministeri de Transports, 
i les obres de reconstrucció de la 
qual es preveu que siguen licita-
des durant el primer semestre de 
2025 i el pont sobre la CV-336, 
en el qual treballa la Diputació.

troba en una greu situació de 
deteriorament amb la vegetació 

arrasada i els ponts de fusta des-
trossats. Ara es fa necessari es-
tablir línies d’ajuda per a retor-
nar el Túria al seu origen. “Hem 
d’aprendre de l’ocorregut i estu-
diar un pla de condicionament i 
recuperació amb criteris compa-
tibles amb possibles avingudes 

cessitem una gran inversió per a 
recuperar aquest gran parc que 

era visitat per un milió d’usuaris 

de l’àrea industrial per a visitar 

trucció de la carretera d’accés al 

provoca inundacions en el polí-
gon en episodis de fortes pluges. 
Una altra de les preocupacions, 
juntament amb la millora dels 
accessos a l’àrea industrial, és 
el desguàs de les pluvials i resi-

truït pels sediments de la Dana. 
En aquest sentit, el vicepresi-
dent ha reconegut que “les obres 
hidràuliques, són imprescindi-
ble per garantir la seguretat de 

podem permetre que l’aigua tor-
ne a pujar cinc metres en els po-
lígons industrials”. 

Riba-roja proposa la reconstrucció del parc 
natural del Túria després del pas de la Dana
L’ALCALDE RECLAMA INFRAESTRUCTURES HIDRÀULIQUES EN L’ÀREA INDUSTRIAL EN LA 
VISITA DEL VICEPRESIDENT GAN PAMPOLS TRES MESOS DESPRÉS DE LA RIUADA 

REDACCIÓRIBA-ROJA DE TÚRIA

VISITA A LES ZONES AFECTADES PER LA DANA A RIBA-ROJA.

El millor arròs 
de les Riberes 
del Túria

Riba-roja ha acollit la cinque-
na edició de la Festa de l’Arròs 
de les Riberes del Túria amb la 
participació de 26 cuiners. El ju-
rat compost per divulgador gas-
tronòmics com Arnau Clari, de 

Font, de Ràdio Safor, empresa-
ris del sector com Javi Herrero 

cia de Campo Rasing i les forne-

de Forn Guardila i Consuelo Fa-
rinos de Forn Estivalis ha ator-
gat els premis a Eurocen Forma-

de Sueca.

FOTONOTICIA
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LUVE MOTEL lleva a cabo una 
completa renovación con el ob-
jetivo de mejorar la experiencia 
de sus clientes. Con habitaciones 
rediseñadas y una plataforma 
digital de auto check-in optimi-
zada, el hotel refuerza su com-
promiso con la comodidad, la  
privacidad y la excelencia en el 
servicio.

Habitaciones renovadas 
para una experiencia mejor
Sus habitaciones han sido refor-
madas para ofrecer un ambiente 

Con un diseño moderno, ilu-

minación ambiental ajustable y 
mobiliario de alta calidad, cada 
estancia ha sido concebida para 
maximizar la comodidad y ga-
rantizar una experiencia única. 

Con esta renovación, LUVE 
MOTEL se
blecimiento de referencia en su 
categoría. Su enfoque en la cali-
dad del servicio, la privacidad y 
la comodidad lo convierten en 
una opción destacada para quie-
nes buscan un entorno exclusivo 
y adaptado a sus necesidades.

Nueva web más ágil y fun-
cional
Como parte de esta renovación, 
LUVE MOTEL lanza una nueva  

web que permite a los usuarios 
explorar las distintas habitacio-
nes, consultar precios y realizar 
reservas de forma rápida y sen-
cilla. Adaptada a dispositivos 
móviles, la plataforma garantiza 

desde cualquier lugar.
La nueva experiencia de LUVE 

MOTEL ya está disponible para 
los clientes, que pueden acceder 
y conocer las mejoras y realizar 
reservas con facilidad. Una señal 
de que la empresa apuesta por la 
innovación para ofrecer un ser-
vicio que responda a las expecta-
tivas de sus usuarios.
Más de una década de expe-
riencia en Valencia

Desde su apertura en Valencia 
hace 13 años, LUVE MOTEL se 
ha consolidado como un refe-
rente en su sector, ofreciendo un 
servicio caracterizado por la pri-
vacidad, el confort y la atención 
al detalle. La empresa ha evo-
lucionado a lo largo de los años 
para adaptarse a las necesidades 
del mercado, apostando siempre 
por la innovación y la excelencia 
en el servicio.

Sobre LUVE MOTEL
LUVE MOTEL es un hotel es-
pecializado en ofrecer estancias 
de calidad con la máxima priva-
cidad. Desde su fundación hace  
más de una década, ha sido reco-

nocido por su atención al deta-
lle, su enfoque en la comodidad 
de los clientes y su apuesta cons-
tante por la innovación. 

Ofrece las mejores habitacio-
nes con jacuzzi, espejos y sauna, 
además de una amplia variedad 
de packs diseñados para conver-
tir cada estancia de sus clientes 
en una experiencia inolvidable. 
Con total discreción y la opción 
de elegir estancias por horas, 
sin los horarios rígidos de entra-
da y salida como en los hoteles 
convencionales, LUVE MOTEL 
se ha convertido en una opción 
destacada para quienes buscan 
un espacio con intimidad, segu-
ro y confortable en Valencia.

LUVE MOTEL, CON 13 AÑOS DE TRAYECTORIA, MODERNIZA SUS HABITACIONES Y ESTRENA UNA NUEVA PLATAFORMA DIGITAL

LUVE MOTEL
renueva sus 
instalaciones 
y web para 
mejorar la 
experiencia 
del cliente

VISÍTANOS EN SAN ANTONIO DE BENAGÉBER 
CV35 VALENCIA ADEMÚZ, SALIDA 14

 REDACCIÓ
SANT ANTONI DE 
BENAGÉBER
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Nuestro Colegio, con más de 57 
años de experiencia educativa y 
como parte de la Fundación de 
Colegios Diocesanos San Vicente 
Mártir de Valencia es, sin duda, 
una de las instituciones que ha 
marcado la historia de nuestra 
localidad y Parroquia. 

Creemos en una educación 
que acompaña, inspira y trans-
forma. Nuestro proyecto edu-
cativo combina la excelencia 
académica con el desarrollo de 
competencias para la vida, siem-
pre enfocado en la persona y su 
entorno. Desde las primeras eta-
pas hasta la formación profesio-

nal, cada alumno encuentra un 

za, habilidades y valores.
Para ello, apostamos por me-

todologías innovadoras como el 
trabajo por proyectos en Infan-
til, la metodología ABN para el 
aprendizaje de matemáticas, y 
un proyecto de patio que fomen-

ta el juego inclusivo en Infantil 
y Primaria. Contamos con un 
huerto escolar y programas in-
ternacionales como Erasmus+ y 
FCT Europa, que enriquecen la 
formación integral de nuestros 
estudiantes. Además, incorpo-
ramos herramientas digitales 
avanzadas y coaching pedagó-
gico para los docentes, consoli-
dando un aprendizaje experien-
cial, afectivo y creativo.

Gracias a este esfuerzo com-
partido entre las familias, los 
docentes y los alumnos, hemos 
vuelto a ser reconocidos como 
uno de los mejores colegios de 
Valencia, ocupando el primer 
lugar en la población de Be-
naguasil según la plataforma 

en nosotros y del compromiso 
que sentimos hacia cada uno de 
nuestros alumnos.

En el COLEGIO ASUNCIÓN 
DE NUESTRA SEÑORA se-
guimos creciendo juntos, desde 
la fe, el aprendizaje y el amor. 
¡Ven a conocernos y descubre 
por qué somos una gran familia!

COLEGIO ASUNCIÓN DE NUESTRA SEÑORA 
DE BENAGUASIL, SOMOS UNA GRAN FAMILIA

REDACCIÓBENAGUASIL 
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La escuela infantil Mami’s & 
Papi’s de la Pobla de Vallbona 
cumple 25 años educando a los 
más pequeños de 0 a 3 años. 
Este curso, el centro ha renova-
do sus más de 400 m2 de espacio 
al aire libre para poner marcha 
el proyecto innovador de inicia-
ción a la BOSQUESCUELA. 

Esta metodología  supone una 
inmersión de los alumnos en la 
naturaleza interactuando con el 
entorno natural a través de ac-
tividades al aire libre con múl-

cognitivo, social y emocional: 
reducción de estrés, mejora de la 
salud, mayor desarrollo senso-
rial y de la creatividad, aumento 
de la seguridad y autoestima, de-
sarrollo cerebral y neuronal, físi-
co, motor y muscular y aumento 
de la capacidad de resolución de 

togestión del riesgo, entre otros. 
“Nuestros niños disfrutan de 

las ventajas de la luz solar y del 
aire fresco, son más creativos e 
ingeniosos, aprenden a valorar 

el medioambiente, a trabajar en 
equipo y a amar y respetar la na-
turaleza”, explica Diana García, 
directora de Mami’s & Papi’s.

En el patio renaturalizado, 
donde se ha acondicionado un 
huerto con frutas y hortalizas, 
hay un jardín de las mariposas, 
acuario, arenero, una casita con 
cortezas de árbol y plantas aro-
máticas. Se han dispuestos be-
bederos para las aves y espacios 
para los insectos. También hay 
una zona reciclaje con  contene-
dores de colores que se ampliará 
con los de compostaje. “Aquí no 

pados en lo que les gusta hacer. 
Nada que ver con los niños ence-

cial y en sillas”, subraya.
Además de esta nueva meto-

dología, el centro trabaja 
con la combinación del 
método Montesori, Wal-
dorf y Reggio Emilia, el 
aprendizaje basado en 
proyectos, el bilingüis-
mo con iniciación al inglés 
y los grupos interactivos 

abriendo las puertas de las 
aulas para que los padres y 
abuelos puedan participar en 
la dinámica de clase. “Nuestro 
proyecto se centra en el desarro-
llo personal y de la inteligencia 
emocional a través del juego au-
todirigido, la creatividad, las ex-
periencias multisensoriales y un 
contacto real con la naturaleza 
con un equilibrio entre la rutina 
y la improvisación. Nuestra fra-

rald Hünter: el aprendizaje solo 
es duradero si surge de la expe-
riencia, tiene que calar hasta los 
huesos”, subraya la directora.

Mami’s&Papi’s ya ha abier-
to el plazo de matrícula para el 
próximo curso con bono infantil 
y educación gratuita 0/3 años.

APRENDE Y CRECE 
EN LA NATURALEZA 
EN MAMI’S & PAPI’S 

Carrer de la Senyera, 49 · La Pobla de Vallbona
Tel.675 82 38 58 · www.mamisypapis.com

MATRÍCULA ABIERTA
BONO INFANTIL 

ABRIMOS EN NAVIDAD Y 
PASCUA SIN COSTE ADICIONAL

ABIERTO JULIO Y AGOSTO

Fot
o: P

au 
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0/3 AÑOS 
EDUCACIÓN 

GRATUITA
ÚLTIMAS
PLAZAS

REDACCIÓ
LA POBLA DE 
VALLBONA 
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ENTRENARANJOS INTER-
NATIONAL SCHOOL somos 
un centro privado, bilingüe (in-
glés y castellano), laico e inter-
nacional que ofrecemos desde 
nuestras instalaciones de Ri-
ba-roja de Túria una educación 
de calidad y bilingüe desde la 
etapa de Infantil hasta Bachille-
rato.

Llevamos 50 años compro-
metidos con la excelencia edu-
cativa y con la formación de 
ciudadanos del mundo. Durante 
este tiempo, hemos tenido el ho-
nor de graduar a más de 9.000 
alumnos, quienes han llevado 
los valores y aprendizajes de 
nuestra comunidad a todos los 
rincones del planeta.

EDUCACIÓN AMBIENTAL
Celebramos el papel fundamen-
tal de la educación ambiental 
en la construcción de un futu-
ro sostenible. En ENTRENA-
RANJOS INTERNATIONAL 
SCHOOL, estamos comprome-

tidos con nuestros estudiantes y 
el respeto por la naturaleza y el 
cuidado del planeta.

Participamos en la exposición 
“El huerto escolar, experiencias 
educativas en Riba-Roja”, orga-
nizada por la Facultat de Magis-
teri de la UV y el Ayuntamiento 
de Riba-Roja, en colaboración 
con el Vicerrectorado de Cultura 
y Sociedad de la Universitat de 
València.

También, obtuvimos el segun-
do premio en la categoría Eco-
Riba Educativo gracias a nues-

tros proyectos de conservación, 
protección y difusión de valores 
ambientales en las etapas de in-
fantil, primaria y secundaria.

OPEN DAY 1 DE MARZO Y 
VISITAS LOS SÁBADOS
Nos complace invitar a todas las 
familias interesadas a nuestra 
Jornada de Puertas Abiertas, 
que se celebrará el próximo 1 
de marzo. Durante este día, ten-
drán la oportunidad de explorar 
nuestras instalaciones, conocer 
a nuestro equipo docente y des-

cubrir en profundidad nuestro 
proyecto educativo y metodo-
logías de enseñanza. Además, 
hemos organizado una serie de 
actividades para que disfruten 
en familia, incluyendo talleres 
de manualidades, actividades 
deportivas, sesiones de baile y 
animación.

Si no pueden asistir, ofrece-
mos visitas de lunes a viernes, 
así como los sábados, previa 
cita. Para concertar una visita 
no duden en ponerse en contac-
to con nosotros.

REDACCIÓRIBA-ROJA DE TÚRIA

ENTRENARANJOS: 
50 AÑOS DE 
EDUCACIÓN 
DE CALIDAD Y 
BILINGÜE

La Jornada de Puertas Abiertas (Open 
Day) se celebrará el próximo 1 de marzo
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LA UNIÓ MUSICAL DE LLÍRIA és 
la única societat musical va-
lenciana que compta amb un  
col·legi concertat d’Infantil 
a Secundària pel que la mú-
sica és present en l’educació, 
plasmant-se a través del nostre 
Centre Integrat d’Ensenya-
ments Musicals, on s’impar-
teixen paral·lelament els ensen-
yaments elementals de música, i 
tot amb una línia eminentment 
en valencià i que oferta totes les 
comoditats per a les famílies, 
amb serveis alternatius com el 
menjador  o l’escola matinera.

A més, amb l’objectiu d’incre-
mentar la qualitat de l’oferta for-
mativa, es treballa una educació 
en llengua anglesa molt inten-
sa i completa, ja que comptem 
amb la denominació de centre 
preparador dels exàmens 
d’anglès de Cambridge As-
sessment English, organitzats 
pel British Council i un projecte 
de col·laboració, Turing Pro-
gramme, amb el Departament 
d’Educació de l’Àrea Metropoli-
tana de Glasgow (Escòcia).

Però la Unió Musical de Llíria, 
com la resta de les societats mu-
sicals valencianes manté viva la 
seua Banda Simfònica, Ban-
da Juvenil, Orquestra Sim-

fònica, Orquestra Jove i Cor 
Social, a més d’un grup de mú-
sica tradicional valenciana 
de tabal i dolçaina, la Colla 
Pastrana.

No obstant això, l’oferta edu-
cativa de la Unió Musical no es 
deté ací i compta amb dos pro-
jectes de consolidat recorregut.  
Per una banda l’Escola  d’Edu-
cands, on els més menuts gau-
deixen durant el curs lectiu de 
classes setmanals d’instrument, 
llenguatge musical, cor i conjunt 
instrumental, a part de comptar 
amb altres activitats com tabal i 
dolçaina, estimulació musical i 
musicoteràpia. 

Professorat de prestigi
Per altra, la societat musi-

cal de la ciutat edetana compta 
amb l’Escola de Perfeccio-
nament, on s’ofereix la possi-
bilitat a l’alumnat, tant intern 
com extern, de millorar els seus 
coneixements una vegada al mes 
amb professorat de prestigi na-
cional i internacional.

I és que la Unió Musical de Llí-
ria és una societat compromesa 
amb el passat, present i futur i, 
com a tal, és conscient del fona-
mental paper que juga la forma-
ció de les persones en el vessant 
cultural i personal.

LA UNIÓ MUSICAL DE LLÍRIA, UNA SOCIETAT 
COMPROMESA AMB EL PASSAT, PRESENT I FUTUR

REDACCIÓLLÍRIA 

Llíria reconeix la labor de la comunitat educativa 
L’Ajuntament de Llíria ha entre-
gat les distincions a l’excel·lèn-
cia acadèmica a l’alumnat dels 
centres educatius de la localitat 
que han destacat per la seua mo-
tivació i resultats en les etapes 
de Primària i Secundària en el 
curs 2023-2024.

En Educació Primària han 
sigut guardonades Andrea Sán-
chez, Emma Zorí i Marc Alamá 
(Col·legi Santa Ana); Gloria Al-
mero, Vera Enguídanos i Nu-
ria Lara (CIEM Unió Musical); 
Álvaro Niñerola i Marta Alme-
ro (Col·legi Francisco Llopis); 
Anna León, Núria Miguel i Gem-
ma Navarro (CEIP Sant Vicent); 
i Macarena Villarejo (CEIP Sant 
Miquel).

Pel que respecta a l’ESO s’ha 
distingit a Teresa Enguídanos i 
Andrea Estrems (Col·legi Santa 
Ana); Hadasa Salomé Oviedo i 
Elena Pérez (CIEM Unió Mu-
sical); Irene Izquierdo, Elena 
Jiménez i Belén Peñarrocha 
(Col·legi Francisco Llopis); Lo-
rena Ariana Teleman (IES Camp 
de Túria); i Paula Santiago (IES 
Laurona).

Igualment, s’ha oferit un reco-
neixement al professorat que va 

etapa docent a Llíria amb motiu 
de la seua jubilació. L’han rebut 
Mª Ángeles Mocholí i Valentina 
Morán (CIEM Unió Musical); 
Paco Bondia, Vicenta Porcar, 
Geles Veses i Reme Blay (CEIP 
Sant Miquel); Lola Peñarrocha 
(CEIP Sant Vicent); Roberto 
Herrero i Ana María Tortajada 
(IES Laurona); i María Dolores 
Penalva, María Antonia de An-
tonio, Asier David Campo, Mª 
Julia Chaparro, María Vicen-
ta Herrero i José aría Martínez 

(IES Camp de Túria).
El Consistori edetà també ha 

distingit els projectes educatius 
de bones pràctiques de l’Agenda 
2030, a través d’accions innova-
dores i amb grans dosis de crea-
tivitat, que contribuïxen a fer de 
Llíria una Ciutat Educadora.

Un d’estos guardons ha recai-
gut en Carla Mora, alumna del 
Col·legi Sant Miquel que va ob-
tindre el tercer premi de la Co-
munitat Valenciana de la Fun-
dació Sambori de literatura en 
valencià.

També ha sigut distingit 
l’equip Cor Blanquinegre del 
col·legi Sant Miquel format per 
Mounir El Yazydy, RayanCho-
que, Sami Mhamdi, Lluís Gue-
rrero, Manuel Rodríguez, Car-
la Gómez, Adam Nfaoui, Lina 
Lamghari i Nico Delgado. És un 
projecte social de la Fundació 
del València CF que promou una 
educació inclusiva, equitativa i 
de qualitat.

D’altra banda, s’ha desta-
cat l’accèssit que va aconseguir 
l’alumna del CEIP Sant Vicent, 

Carme León, en el Certamen Na-
cional de Redacció Escolar “RE-
Dacción” de l’associació “Ayude-
mos a un niño”.

Una altra experiència guardo-
nada ha sigut el projecte 50/50 
realitzat en el col·legi Sant Vi-
cent per a desenvolupar hàbits 
de consum energètic respon-
sables, i en el qual destaca es-
pecialment el treball de l’equip 
energètic del centre format per 
Leire Enguídanos, Isabel Her-
nández, Duvan Andrés Giraldo, 
Marina León, Anca Avram, Jory 
Matago, Lluís Martínez, Sergi 
Crespo, Gemma Navarro, Núria 
Miguel, Iván Ballesteros i Sara 
Sierra.

L’alumnat de l’IES Camp de 
Túria, impulsat per la professora 
Alicia Renates, va participar en 
el concurs literari i de dibuix del 
Consell Valencià de Cultura “Els 
drets humans davant els reptes 
del món actual”, en el qual va ser 
premiat el treball de l’alumna 
Irina Ortiz.

Cal ressaltar la participació de 
l’alumnat d’este centre en el V 
Concurs GIRLS4stem de la Uni-
versitat de València, coordinada 
per les professores Sagri Serra-
no i Rebeca Valero.

REDACCIÓLLÍRIA 
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La música tiene un poder trans-
formador en el desarrollo de los 
niños. En la escuela de música 
de la Banda Primitiva de Llíria 
entendemos que es fundamental 
que los alumnos empiecen a es-
tudiar música desde pequeños. 
Aprender a tocar un instrumen-
to y conseguir progresos cons-

mismos y la autoestima de nues-
tros alumnos.

La práctica instrumental re-
quiere de mucha constancia y 
de dedicación para conseguir 
los resultados deseados, por este 
motivo los profesores de nuestra 
escuela de música enseñan a los 
niños la importancia del esfuer-
zo y de la paciencia.

La música es una excelente vía 
para expresar emociones y redu-
cir el estrés, contribuyendo de 
esta forma al bienestar emocio-
nal de los niños.

La escuela de música de la 
Banda Primitiva mantiene abier-
to el periodo de matrícula para 
el curso 2024-2025 en el que se 
ofrece una amplia variedad de 
opciones. Musicoterapia para 
alumnos desde un año; sensibi-
lización musical para niños des-

de los 3 años y clases de canto y 
canto en valenciano. Además, los 
niños de 5 años podrán acceder 
al Jardín Musical y a iniciación 
musicial a los 6 años. A

Asimismo, la escuela de mú-

sica de la Primitiva ofrece todas 
las especialidades instrumental. 
Para aquellos alumnos que lo 
precisen la escueloa cuenta con 
instrumentos subvencionados y 
en promoción.

BANDA PRIMITIVA: CULTIVANDO 
TALENTOS DESDE LA INFANCIA

REDACCIÓLLÍRIA  

L’Eliana solicita más   
financiación para   
ampliar El Garbí
El pleno del Ayuntamiento de 
l’Eliana ha aprobado una mo-

ción de competencias en materia 
de infraestructuras educativas 

destinada a la reforma y amplia-
ción del colegio El Garbí, que 
cuenta con cinco barracones en 
el patio desde hace 20 años. 

En 2019, el Consistorio soli-
citó la delegación de competen-
cias para ejecutar las obras con 
un presupuesto de 5.187.512 
euros. Sin embargo, debido a 
la actualización de los precios 
del sector público, se constató 
la necesidad de incrementar la 

para cubrir el coste de los tra-
bajos. En 2023 el Ayuntamien-

la delegación de competencias 
para ajustar el presupuesto y, 
en noviembre de 2024, la Direc-
ción General de Infraestructuras 
Educativas emitió un informe 

legalmente viable y técnicamen-

falta la consignación presupues-
taria necesaria para garantizar 
la ejecución de las obras.

L’ELIANA
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SAN ANTONIO DE BENAGÉBER

El Ayuntamiento de San Anto-
nio de Benagéber contratará una 
auditoría externa con el objetivo 
de analizar exhaustivamente las 
cuentas, después de la supuesta 
red de desvíos ilícitos de fondos 
públicos con origen en legislatu-
ras anteriores y que está siendo 
investigada por la Guardia Civil 
y Fiscalía después de la reciente 
denuncia del Ejecutivo.

El pleno ordinario del pasa-
do mes de enero ha aprobado 
el expediente impulsado desde 
alcaldía con los votos a favor del 
equipo de gobierno, formado 
por UCIN y el Partido Popular y 
Vox, y la abstención de AISAB, 
Guayem SAB y el edil no adscri-
to.

El examen, que será encarga-
do a una entidad independiente, 
tendrá que realizar un análisis 
exhaustivo de las cuentas y la 
gestión laboral del Ayuntamien-
to en el periodo que está siendo 
objeto de investigación.

El documento aprobado au-
toriza el Ayuntamiento a la 
interposición de una querella 
criminal contra los posibles res-
ponsables del desvío de fondo 

detectado y la elaboración de 
un informe adicional por parte 
de la auditoría sobre cualquier 
otra área de la gestión municipal 
en la cual se detectan indicios 

ampliar las acciones legales si 
fuera necesario.

Tal como avanzó el Ayunta-
miento de San Antonio de Be-
nagéber el pasado diciembre, 
el ejecutivo denunció a las au-
toridades competentes una su-
puesta red de desvíos ilícitos de 
recursos públicos que se había 
originado en legislaturas ante-
riores.

Desde el equipo de gobierno 
han lamentado después del ple-
no la abstención de AISAB, Ga-
namos SAB y el edil no adscrito 

su postura como una muestra de 
partidismo poco constructivo.

“Hubiera sido una oportuni-
dad muy buena para mostrarnos 
unidos en una cosa tan impor-
tante como la transparencia, 
uno de los aspectos a los cuales 
más importancia estamos dando 
esta legislatura, después de años 
de tener una alcaldía cerrada a 
hace falta y canto”, ha declarado 
la alcaldesa, Eva Tejedor.

Auditan las 
cuentas por el 
presunto desvío 
de dinero público
EL AYUNTAMIENTO CONTRATARÁ A UNA 
EMPRESA EXTERNA ANTE LA SUPUESTA RED

 REDACCIÓ
SANT ANTONI DE 
BENAGÉBER La Casa de la Juventud abre una 

ludoteca para alumnos de primaria 

Taller de liderazgo situacional para 
pymes, autónomos y managers

El Ayuntamiento de San Anto-
nio de Benagéber, a través de 
SABJOVE, ha puesto en marcha 
una ludoteca gratuita en la Casa 
de la Juventud dos días a la se-
mana para ofrecer un espacio 
de acompañamiento para niños. 
Las sesiones se desarrollarán to-
dos los lunes para niños de ter-
cero y cuarto de Primaria y los 
martes de quinto y sexto de Pri-
maria, en horario de 17 a 18:30 
horas. 

El pasado 10 de febrero dio 
comienzo ‘Emocionarte’ dirigi-
do a los más jóvenes con el ob-
jetivo de mejorar la gestión de 
sus emociones desde un enfoque 
preventivo. A través de activi-
dades creativas que combinan 
el teatro, la música, la risa, el 
juego, la danza, el clown y otras 
disciplinas artísticas, los par-
ticipantes aprenden a resolver 

-
ciones.

Este programa tiene como ob-

jetivos favorecer la conciliación 
familiar, generar alternativas de 
ocio saludable y ofrecer recur-
sos educativos fuera del horario 
escolar. Además, se han diseña-
do las actividades teniendo en 
cuenta la edad de los participan-
tes y fomentando valores como 
la tolerancia a la diversidad, la 
igualdad, la coeducación, la par-
ticipación activa, la educación 
ambiental, la interculturalidad y 

-
tos. Se trabajará también contra 
los estereotipos de género y se 
empleará un lenguaje inclusivo 
en todas las actividades.

con cargo a los fondos recibidos 
del Ministerio de Igualdad, a 
través de la Secretaría de Estado 
de Igualdad y para la Erradica-
ción de la Violencia contra las 
Mujeres, en el marco del Plan 
Corresponsables. En este senti-
do, se establecerán criterios de 
prioridad en las inscripciones.

El Ayuntamiento de San Anto-
nio de Benagéber, a través de la 
Concejalía de Comercio,  ha pro-
gramado a un Taller de Lideraz-
go Situacional dirigido a pymes, 
autónomos y managers. El obje-
tivo es impulsa la creatividad y la 
colaboración en equipo con una 

metodología innovadora para 
mejorar el trabajo en equipo y la 
toma de decisiones mediante la 
construcción y el juego creativo. 
Impartido por SyM Hostelges-
tión, la sesión se desarrollará el 
domingo 2 de marzo a las 9 con 
una duración de cinco horas. 

Centenars de veïns es van su-
mar a les activitats programa-
des per la celebració de Sant 
Antoni, destacant la cremà 
de la foguera, un acte em-
blemàtic que s’ha recuperat 
enguany. Els actes van conti-
nuar amb la benedicció dels 
animals, que va congregar 
desenes de veïns i les seues 
mascotes en la seua nova 
ubicació: la plaça de l’Ajun-
tament.

Sant Antoni: cremà 
de la Foguera i 
benedicció d’animals 

El Ayuntamiento está llevando a cabo la recuperación de la histórica capilla del cementerio, dentro de 
los trabajos de ampliación del recinto. El oratorio, que hacía años que estaba cerrado al público, abando-
nado y en desuso, está siendo rehabilitado. Los trabajos incluyen la limpieza, la restauración del suelo y 
las paredes, la sustitución de ventanas, la colocación de asientos y el pintado de las instalaciones.

Reabrirán la capilla abandonada del cementerio
FOTONOTICIA
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El conseller de Sanidad, Marcia-
no Gómez, ha anunciado en su 
visita a Bétera la ampliación del 
centro de salud y la construcción 
de un consultorio auxiliar para 
dar respuesta al aumento de po-
blación en el municipio.

El proyecto contempla la am-
pliación de las instalaciones del 
actual centro de salud en una 
parcela colindante para dotar-
lo de un mayor espacio para la 
atención de los pacientes. El 
Ayuntamiento ha iniciado los 
trámites para cambiar el uso do-
tacional de la parcela ubicada en 
la calle Mariana de San Simeón, 
con la que se duplicarán los me-
tros construidos actuales.

El conseller ha visitado el ac-
tual centro de salud y la parce-
la dónde se proyectará el nuevo 
consultorio auxiliar que aten-
derá la zona sur del municipio y 
estará ubicado en una parcela de 
más de 5.600 metros cuadrados 
en la calle Opal junto al nuevo 
Centro Cívico entre Mas Cama-
rena y Torre en Conill.

“El número de tarjetas SIP ha 
aumentado mucho en los últi-
mos años siendo una necesidad, 
sobre todo, para sectores pobla-
cionales de edades avanzadas, 
acercar servicios públicos a zo-
nas con mayor crecimiento de-

cejal de Sanidad, Carlos Abad.

reducida la actividad del centro 

cinos y vecinas del casco urbano, 
resto de urbanizaciones y dise-
minados y que además contará 

con una nuevo espacio amplia-
do, renovado y mejorado para 
dar servicio a toda la ciudadanía. 

Este proyecto, que se encuen-
tra en fase de redacción, con-

da de 937 metros cuadrados, con 

BÉTERA

El Pac de les Alfàbegues tendrá 
el Skatepark más grande 

Bétera abrirá antes del verano 
el Parc de Les Alfèbegues, con 

de la calle Felix Pizcueta conla 
avenida de Valencia. La zona 
ajardinada contará con zonas 
de descanso y de juegos e insta-
laciones deportivas dotadas con 
el skatepark más grande de la 

altura que incluyen una zona de 
‘bowl’ y otra de ‘street’, las dos 
modalidades olímpicas. 
El futuro espacio contará, ade-
más, con un sistema de ilumina-

para las zonas de patinaje lo que 
permitirá la práctica nocturna.

El Parque de Les Alfàbegues 
contará también con el primer 
Pumptrack de Bétera de 750 
metros cuadrados que permi-
tirá la práctica de bicicletas de 
diferentes modalidades como 
Mountain Bike o BMX, discipli-
nas federadas pero también de 
patinetes, skates, longboards, 
carvers o rollers.
Sus dimensiones, aptas tanto 
para nivel profesional como ini-
ciación, permitirán la práctica 

por la noche.

EL CONSELLER DE SANITAT CON LA ALCALDESA DE BÉTERA.

REDACCIÓBÉTERA La ampliación del 
centro de salud 
doblará los metros
BÉTERA ABRIRÁ UN CONSULTORIO 
AUXILIAR JUNTO AL CENTRO CÍVICO 
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El Ayuntamiento de Casinos ha 
aumentado la cuantía del che-
que bebé hasta los 700 euros  
para este año 2025. Esta ayuda 
municipal está destinada a las 
familias empadronadas en el 
municipio que  tengan niños o 
niñas por nacimiento, adopción 
o acogimiento. 

Los interesados que cumplan 
los requisitos de las ayudas mu-
nicipales pueden solicitar el che-
que bebé e ir presentando factu-
ras de productos para los recién 
nacidos adquiridos en comercios 
de la localidad. 

Entre los gastos subvenciona-
bles están incluidas también las 
vacunas.

El objetivo de estas ayudas es 
ayudar económicamente a las 
familias del municipio, al mismo 
tiempo que dinamizar el comer-
cio local, tal y como destacan 
desde el consistorio de Casinos.

El cheque bebé se implantó 
por primera vez en el municipio 
de Camp de Túria de la mano de 
Compromís después de su victo-
ria en las urnas en las elecciones 
de 2019. En la primera campaña 
la ayuda ascendía a 300 euros. 

En momento fue una apuesta 
del alcalde Miguel Navarré que 
decidió no percibir ningún sala-

rio del Ayuntamiento y destinar 
lo que cobraba su predecesor en 
el cargo al cheque bebé.

Desde entonces, la cuantía que 
se destina para ayudar a las fa-
milias se ha ido incrementando 
paulatinamente hasta duplicar-
se en esta segunda legislatura 
con el último incremento.

Casinos es junto a Riba-ro-
ja uno de los municipios de la 
comarca de Camp de Túria que 
otorga este tipo de ayudas eco-
nómicas para fomentar la nata-
lidad. En otros casos, la ayuda se 
entrega en productos destinados 
a los recién nacidos. 

El cheque bebé crece hasta los 
700 euros para los recién nacidos

REDACCIÓCASINOS

BÉBE RECIÉN NACIDO.

Proclamación 
de las falleras 
mayores 2025

El pasado 25 de enero tuvo lu-
gar la celebración del acto de 
proclamación de las falleras ma-
yores y del presidente infantil 
de la Falla Pensat i Fet de Ca-
sinos. Paula, Elsa e Izan fueron 
los protagonistas de un evento 
en el que participaron los falle-
ros y falleras de la comisión que 
estuvieron acompañados por el 
alcalde de la localidad, Miguel 
Navarré en representación de la 
corporación municipal. La comi-
sión Pensat i Fet constituye uno 
de los exponentes culturales del 
pueblo desde el año 1988. De 
esta forma suma ya 37 años de 
historia de Casinos. 

FOTONOTICIA

“
LAS AYUDAS A 
LAS FAMÍLIAS 
DE CASINOS SE 
HAN DUPLICADO 
DESDE QUE SE 
IMPLANTÓ EL 
CHEQUE BEBÉ DE 
300 EUROS EN EL 
AÑO 2019 

Piden al Gobierno que incluya a 
Casinos en las ayudas por la dana
El director general de Adminis-
tración Local, José Antonio Re-
dorat, ha criticado la “injusta” 
decisión del Gobierno central de 
excluir de las ayudas estatales 
por la dana a 28 municipio, en-

naguasil, gravemente afectados 
por la riada del 29 de octubre.

Las ayudas, publicadas el 4 de 

a obras de reparación o recons-
trucción de infraestructuras, 
equipamientos o instalaciones 
y servicios municipales, solo 
incluyen a 75 municipios de los 
103 afectados, lo que supone “el 
abandono a más de 80.000 per-
sonas en la Comunitat Valencia-
na, que viven las devastadoras 

consecuencias de la dana”, ha 
señalado el director general.

La Generalitat reclama que el 
listado de municipios afectados 
publicado por el Real Decre-
to-ley 6/2024, de 5 de noviem-
bre, se actualice “con los datos 
reales y precisos”, que sitúan en 
103 estas localidades, tal y como 
reconoce la Administración au-
tonómica. En todos los munici-
pios excluídos se han hecho ya 
peritajes que acreditan daños de 
diversa índole, tanto en zonas 
urbanas como industriales, ca-
minos y otras infraestructuras, 
que requieren de intervención 
por lo que la Generalitat reitera 
la necesidad de incluirlos en las 
previsiones estatales.

CASINOS

La Marató de Lectura guardona 
quatre participants de Casinos
Entre les guardonades dels pre-
mis de l’IX Marató de Lectura 
Camp de Túria-La Serranía. es 
troben les veïnes de Casinos: 
Isabel Esteve, accèsit micro-
rrelats en castellà; María Pilar 
López, accèsit microrrelats en 
castellà; Isabel Usach, primer 
premi microrrelats en valencià; 
i Amaia Calduch, primer pre-
mi Manga categoria de 6 a 11 

ci ‘El Hoyo’ de Gátova ha sigut 
escenari de l’acte de lliurament 

dels premis del projecte del que 
formen part nou localitats: Alcu-
blas, Casinos, Gátova, Lorigui-

Serra i Villar del Arzobispo. 
Aquest esdeveniment va des-

tacar pel seu propòsit de reco-
néixer la dedicació i l’esforç dels 
que van participar en aquesta 
iniciativa intermunicipal per al 

per l’Àrea de Cultura de la Di-
putació de València a través del 
programa SARC.

LA AYUDA DEL AYUNTAMIENTO DE CASINOS ESTA DESTINADA A 
SUFRAGAR LOS GASTOS REALIZADO EN COMERCIOS LOCALES
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La actualización de los datos los 
recursos hídricos son limitados, 
especialmente en periodo es-
tival, cuando las temperaturas 
son elevadas, y es responsabi-
lidad de todos contribuir a un 
buen uso del agua.  Según expli-
ca la concejal del Ciclo del agua 
del Ayuntamiento de Llíria, Mari 
Cruz García, una conducta res-
ponsable con el agua tiene que ir 
encaminada a su consumo racio-
nal. Buen ejemplo es la iniciati-
va de Aqualia y el Ayuntamiento 
de Lliria, instalando fuentes de 
agua refrigerada en instalacio-
nes municipales, donde a su vez, 
se han repartido botellas de cris-
tal entre los trabajadores.

Esta medida se enmarca den-
tro de los objetivos de Desarro-
llo Sostenible de Naciones Uni-
das para 2030 y en el marco de 
la nueva Ley 7/2022, de 8 de 
abril, de residuos y suelos con-
taminados para una economía 
circular, donde las administra-
ciones públicas deben adoptar 
medidas necesarias para reducir 
el consumo de agua embotellada 
en sus dependencias y en otros 
espacios públicos.

 El Ayuntamiento de Llíria 
en colaboración con Aqualia 

ha adquirido e instalado cinco 
dispensadores de red de agua 
potable (fuentes refrigeradas y 

generación). Las fuentes de agua 
para consumo van conectadas 
con una toma y a una conexión 
eléctrica para su refrigeración en 

 Según Aqualia existen nume-
rosas ventajas de beber agua del 
grifo respecto a comprar agua 
embotellada. El agua que llega 
a nuestras viviendas está some-
tida a continuos controles de 
calidad, que garantizan un con-
sumo seguro. Además, el litro es 
hasta 140 veces más barato que 
el agua embotellada y se generan 
muchos menos residuos para su 
consumo si lo comparamos con 
el agua embotellada. Otra de 
las ventajas se encuentra en el 
consumo energético que es ne-
cesario para disponer de agua de 
grifo respecto a la producción de 
agua embotellada, siendo muy 
inferior en el consumo de agua 
del grifo.

Con esta medida, tanto la 
Concejalía del Ciclo Integral del 
Agua del Ayuntamiento de Llí-
ria como la empresa gestora del 
servicio local pretenden optimi-
zar los recursos y el desarrollo 

cia para garantizar una gestión 
responsable y sostenible de los 
recursos hídricos es uno de los 

puesta en marcha de esta acción, 
especialmente para concienciar 
al personal municipal.

El Ayuntamiento de Llíria y la empresa 
Aqualia, comprometidos con la sostenibilidad
INSTALAN CINCO DISPENSADORES DE AGUA POTABLE EN LAS DEPENDENCIAS DEL 
CONSISTORIO Y REPARTEN BOTELLAS DE CRISTAL ENTRE LOS EMPLEADOS MUNICIPALES 

REDACCIÓLLÍRIA  

La Guardia Civil ha detenido a  
a tres mujeres y a un hombre de 
nacionalidad española, de entre 
20 y 46 años, miembros de un 
clan familiar, por presunto trá-

hallar 100 gramos de sustancias 
estupefacientes en cinco regis-
tros domiciliarios.

Los agentes iniciaron las in-
vestigaciones en junio al tener 
conocimiento de que un grupo 
de personas podían estar ven-
diendo droga en el municipio.

Según informa la Guardia Ci-
vil, un ciudadano presenció lo 
que parecía un pase de droga 
entre una de las detenidas y una 
persona desconocida. Además, 
aportó un documento manus-
crito que había recibido de for-
ma anónima días antes, donde 
aparecían datos de personas y 
vehículos que podrían estar re-
lacionados con la investigación.

Entre julio y septiembre se de-
tectaron por parte de los inves-

tigadores 53 posibles pases de 
sustancias estupefacientes.

mar la estrecha relación que ha-
bía entre dos de las detenidas, ya 
que realizaban juntas algunos de 
los intercambios de drogas. Una 
de las mujeres además hacía de 

intermediaria para la adquisi-
ción de sustancias estupefacien-
tes para su reventa con la madre 
de la otra detenida.

Los agentes comprobaron asi-
mismo que la madre y su pare-
ja preparaban la droga para su 
venta directa y los compradores 

contactaban vía telefónica o pre-
sencial con ellos para hacerse 
con la mercancía.

En la investigación se averiguó 
además que había dos grupos de 
venta y distribución diferencia-
dos: uno formado por la madre 
y su pareja y un segundo por la 
hija y otra mujer.

La Guardia Civil procedió el 
pasado mes de enero al registro 
de cinco domicilios, logrando el 
desmantelamiento de dos pun-
tos de venta y se intervinieron 
un total de 104 gramos de cocaí-
na -18 de los cuales ya estaban 
preparados para su venta-, dine-
ro en efectivo, terminales móvi-
les y material para el envasado y 
preparación de las dosis.

Por estos hechos se ha deteni-
do a estas cuatro personas por 
presuntos delitos contra la salud 
pública.

Las diligencias fueron entre-
gadas en el Juzgado de Primera 
Instancia e Instrucción número 
3 de Llíria.

Detenidos en Casinos cuatro miembros de 
un clan familiar dedicado al tráfico de drogas
LA GUARDIA CIVIL DETECTÓ DOS GRUPOS DE VENTA Y DISTRIBUCIÓN DE LA MERCANCÍA, 
UNO FORMADO POR LA MADRE Y SU PAREJA Y UN SEGUNDO POR LA HIJA Y OTRA MUJER

ALIJO DE DORGA DECOMISADO EN CASINOS.

REDACCIÓCASINOS

CAMP DE TÚRIA

Reclamen a la CHJ 
que accelere la 
neteja del Túria
El conseller de Medi Ambient, 
Vicente Martínez Mus, ha re-
clamat a la Confederació Hidro-

accelere els treballs de neteja i 
retirada de canyes en el domini 
públic hidràulic perquè puguen 
avançar les tasques de recons-
trucció de les diferents infraes-
tructures de l’entorn. Encara 
que els primers treballs “van 
progressar a bon ritme”, s’han 
trobat amb “una lentitud que 
amenaça que les instal·lacions 
continuen impracticables per 
Setmana Santa i Pasqua”. “Si la 
CHJ no fa el seu treball és molt 
complicat recompondre un dels 
espais més emblemàtics del 
Camp de Túria”, ha advertit.

“Des de la Conselleria conti-
nuem avançant amb la part que 
ens correspon i procedirem a la 
demolició de l’antic centre d’in-
terpretació”, ha indicat el conse-
ller. La Generalitat té en marxa 
un contracte d’emergència per 
80.000 euros per a demolir 

tracta d’un complex fet amb fus-
ta, l’objectiu és reutilitzar part 
del material per a les tasques de 
reconstrucció del parc natural.

De manera paral·lela, conti-
nuen els treballs de neteja i la 
rehabilitació de les rutes. 

LLÍRIA

Rescaten una dona 
de 75 anys ferida que 
passà la nit al ras
Agents de la Guàrdia Civil han 
rescatat el passat 13 de gener 
una dona de 75 anys desapa-
reguda des del dia anterior en 
una zona de muntanya de Llí-
ria, quan va patir una caiguda 
i al no poder moure’s va haver 
de passar la nit a la intempèrie i 
desorientada. En el matí de l’en-
demà, l’anciana va poder con-
tactar per telèfon amb la seua 

que no es podia moure, no sabia 
on estava i només veia arbres i 
un camí al seu voltant.  També 
es van revisar les càmeres de 
seguretat, podent localitzar la 
dona en una zona de la població 
moments abans de la seua desa-
parició i es va sol·licitar al jutjat 
de guàrdia un manament judi-
cial per a conéixer el posiciona-
ment del telèfon

Una patrulla de la USECIC de 
Pontevedra va localitzar la dona 
en una zona limítrofa al cemen-
teri. Es trobava tombada entre 
uns arbustos, desorientada i 
amb símptomes d’hipotèrmia; 
després d’una avaluació en el 
lloc de l’accident, va ser traslla-
dada pels serveis sanitaris.
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Un dels premis de la novena edició Marató de Lectura Camp de Túria - La Serranía va ser per a Maia 
Maia Ros, premiada en la Marató de Lectura Camp de Túria

FOTONOTICIA

Del 15 al 22 de març, Olocau aco-
llirà un conjunt d’esdeveniments 
amb els quals commemorarà el 
8 de Març, Dia Internacional de 

per l’Ajuntament a través de la 
seua Regidoria d’Igualtat i Dona, 
presenta propostes dirigides 
a tots els públics i té com a ob-

sobre la lluita per la igualtat real 
en tots els àmbits de la societat, 

avanços necessaris en matèria 

Noa Jude Parrilla, alumna del 
col·legi Mestre Ferran Zurria-

les dones al llarg de la història, 
la càrrega que han hagut de su-
portar i que ha anat reduint-se 
amb els avanços socials, i la seua 
importància en la societat amb 

-
dicatiu, cultural i participatiua 

començaran amb la representa-
ció de l’obra ‘Segaremos ortigas 
con los tacones’; amb ‘Museum’, 
creació col-lectiva del Taller de 
Teatre d’Olocau (21 de febrer); 

de bosses de tela (24 de febrer i 
1 de març); amb la inauguració 

-
història’, del Museu de Prehis-

i amb l’espectacle ‘Amb COR de 
DONA’, interpretat pel Cor de 

arribarà carregat de propostes, 
com la sessió de Ioga Nidra (7 de 

(9 de març) de l’associació Amas 
-

tiu del Dia Internacional de la 
Dona, la localitat albergarà dues 
cites en les quals la música i el 

-
te institucional amb la partici-
pació de l’Agrupació Musical ‘La 
Melodia’ (Banda, Cor i Corale-

I, a la vesprada, amb la funció 

‘Yo, Clarita: las raíces de Clara 
Campoamor’, un homenatge a 

-

març, el duo SanaBé (format per 
-

res) presentaran la seua perfor-
mance poeticomusical ‘Cuénta-

-
cau, Antonio Ropero, el progra-

compromís del nostre poble en 
favor de la igualtat i enfront de 
les conductes masclistes, la dis-

-
-

Segons el primer edil, “la com-
memoració del Dia Internacio-
nal de la Dona sempre congrega 
nombrosos veïns, veïnes i visi-
tants, i compta amb la col·labo-

per la qual cosa ens permetrà 
mostrar, una vegada més, la uni-

-
fensa de les reivindicacions del 

Reivindicació, participació i 
cultura per a commemorar el 8M

EL PROGRAMA D’ACTES ES DESENVOLUPARÀ DEL 15 DE FEBRER AL 
22 DE MARÇ AMB TEATRE, TALLERS, EXPOSICIONS I MÚSICA

REDACCIÓOLOCAU

L’alcalde d’Olocau Antonio 
Ropero, s’ha reunit en el Mo-
nestir de Sant Miquel dels 

-
rectora general de Patrimoni 

L’Ajuntament i la 
Generalitat aborden 
la recuperació dels 
elements patrimonials

Cultural, Marta Alonso, per a 
dialogar sobre projectes relacio-
nats amb els diferents elements 

trobada ha servit per a avançar 
en aspectes relatius a actuacions 
de recuperació com la que ac-
tualment s’està duent a terme en 
el Llavador per al seu condicio-
nament i habilitació, i per a esta-
blir línies de cooperació amb la 

Universitats i Ocupació de cara 
a futures iniciatives dirigides a 
altres emplaçaments de caràcter 

Per al primer edil socialista, la 
reunió mantinguda amb els res-
ponsables autonòmics ha sigut 
“molt productiva”, ja que “he 
pogut comprovar la disposició 
de la directora general de Patri-
moni Cultural per a oferir-nos 

-
cació i Cultura per donar suport 

en el nostre ric patrimoni local, 
però que és de tota la Comunitat 

OLOCAU

Educació denega la inclusió de 
primer i segon d’ESO en el col·legi

-
va, Antonio Ropero i Jesús Sal-

amb el director general de Cen-
tres Docents, Jorge Cabo, per a 
plantejar-li la possibilitat que el 

-
tre Ferran Zurriaga passara a 
ser considerat institut-escola i 
poguera albergar els cursos de 

-
-

tants dels municipis de Camp 

d’aquesta demanda: disponibi-
litat d’espai en el col·legi per a 

desplaçaments per carretera per 

a un institut situat en un muni-
cipi distint es produïsca en una 

transmés que, en aquests mo-
ments, no és una qüestió prio-
ritària, argumentant que des 

divisió de l’etapa de Secundària 
en dos centres i que, atesa la 

Túria, no es considera necessari 
crear més classes per a primer i 

-
-

L’alcalde d’Olocau ha lamen-
tat la resposta ja que “el nostre 
plantejament tenia una base 
sòlida i el suport unànime de 

de l’Ajuntament, “seguirem tre-
ballant perquè els estudiants del 
nostre municipi puguen rebre 
una educació de qualitat amb els 
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SERRRA

Noves rutes al Castell de Serra  
per a persones sordes i cegues

L’Ajuntament de Serra incorpo-
ra a la seua oferta turística rutes 
universals per a persones sordes 
i cegues. El consistori del muni-
cipi enclavat al cor del parc na-
tural de la Serra Calderona am-
plia l’oferta gratuïta de les rutes 
amb cadira eruga per a persones 
amb mobilitat reduïda a altres 
col·lectius amb necessitats es-
pecials. Un pas més enllà en el 
turisme accessible i inclusiu de 
qualitat de la mà de Turismo 
Adapatdo V3.

El passat 1 de febrer, 22 perso-
nes van poder gaudir d’aquesta 
ruta al Castell de Serra, una ac-
tivitat guiada amb cadira eruga 
adaptada i amb guies intèrprets 
per a persones sordes i cegues. 
La ruta universal va permetre 
l’accessibilitat a diferents punts 
d’interés turístic natural i patri-
monial del municipi enclavat al 
cor de la Serra Calderona. “Am-
pliem l’oferta de rutes adapta-
des a altres col·lectius com les 
persones sordes i cegues. Ja 
estàvem treballant amb perso-

nes amb mobilitat reduïda amb 
la cadira eruga, que permetia 
un alt grau d’autonomia. Ara 
avancem cap a un turisme més 
inclusiu que té en compte a to-
tes i tots. Treballem per a les 
persones, perquè totes puguen 
gaudir de l’oci i temps lliure en 
condicions d’igualtat”, comenta 
l’alcaldessa, Alicia Tusón.

Des de l’àrea de turisme de Se-
rra s’han programat quatre rutes 
universals més al castell al llarg 
de l’any que completen l’oferta 
turística de rutes guiades gra-
tuïtes que ofereix l’Ajuntament 
de Serra. El recorregut sempre 
dins del Parc Natural de la Serra 
Calderona travessa les hortes 
històriques de Ria i Tóixima, la 
torre de Ria i la font de l’Ombria 

Amb aquestes rutes de turis-
me experiencial, es pretén que la 
natura siga inclusiva per a totes 
i tots i que les persones connec-
ten amb l’entorn i entre elles 
mateixes dins de l’incomparable 
marc de la Serra Calderona.

Serra ja no compta amb una bri-
gada Emergències per a fer front 
a riscos d’incendis o neteja de 
barrancs. La brigada ha estat en 
funcionament des de 2022 amb 
cinc persones treballant durant 
sis mesos i realitzava tasques de 
silvicultura preventiva previstes 
en el Pla Local d’Incendis Fores-
tals i la neteja de barrancs per 
previndre avingudes. 

La Generalitat, a través de La-
bora, ha decidit no incloure el 
municipi entre les poblacions 

per un criteri de població, en 
contra del criteri de l’Agència 
Valenciana de Seguretat i Res-
posta a les Emergències.

“No entenem com la Genera-
litat Valenciana ens ha exclòs 
d’aquesta línia d’ajuda” denun-
cia l’alcaldessa de Serra, Alicia 
Tusón. “Vam lluitar perquè ens 

ris i durant tres anys 15 persones 
han pogut treballar en aquestes 
tasques tan necessàries al nostre 
terme municipal” afegix. Tot i el 
recurs presentat pel consistori a 
la Direcció General d’Ocupació i 
Formació de Labora, l’adminis-
tració autonòmica ha eliminat 
Serra.

Localitat de Serra està encla-
vada al parc natural de la Serra 

Calderona, del qual forma part 
en un 90 per cent del seu ter-
me municipal. “A més a més, 
comptem amb un pla d’ordena-
ció forestal i un pla de prevenció 
d’incendis forestals on estan cla-
res les accions que hem de dur 
endavant” manifesta l’alcaldessa 
qui recalca que “la muntanya és 
un polvorí. Necessitem més in-
versió en gestió forestal. Des de 
l’Ajuntament de Serra invertim 
molts recursos, acudim a totes 

les línies de subvenció, però no 

Amb aquesta brigada s’actua-
va en el manteniment de zones 
tallafocs, autoprotecció de la 
interfície urbà forestal o neteja 
de barrancs. Unes intervencions 
que tractaven de reduir els ris-
cos poblacionals derivats dels 
incendis forestals i de possibles 
avingudes d’aigua, afavorint la 
intervenció dels mitjans d’extin-
ció.

Serra es queda sense 
brigada d’emergències
HA FUNCIONAT DES DE 2022 AMB CINC 
TREBALLADORS DURANT SIS MESOS

REDACCIÓSERRRA

BRIGADES TREBALLANT EN LA NETEJA DEL BOSC.

La matança del porc suma 2.000 
euros per als afectats de la Dana

Les tradicionals jornades gas-
tronòmiques de la matança del 
porc de Serra han aconseguit 
recaptar enguany més de 2.000 
euros -2.150 euros- que en 
aquesta edició aniran destinats 
a les persones afectades per la 
Dana que va a afectar bona part 
dels municipis de la província 
de València, entre ells Riba-roja, 
Vilamarxant i Loriguilla, el pas-
sat mes d’octubre.

El restaurant de la localitat 
Casa Granero ha dut a terme la 
presentació de la trentena edició 
d’una jornada que manté vives 
les tradicions alhora que mos-
tra la solidaritat que caracteritza 
la localitat de la Calderona. Els 
assistents a l’esdeveniment han 
pogut degustar els productes 
típics de la localitat, a més dels 
plats elaborats per altres cuiners 
de municipis de la comarca.
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REDACCIÓLORIGUILLA LORIGUILLA

Un indendio calcina una nave de 
productos tecnológicos del polígono

Un incendio en una nave de pro-
ductos tecnológicos situada en el 
polígono de Loriguilla ha provo-
cado cuantiosos daños materia-
les aunque no hay que lamentar 
víctimas. Los bomberos delimi-
taron  en una zona el fuego para 
que no progresara a toda la nave 
y consiguieron controlarlo, se-
gún fuentes del Consorcio Pro-
vincial de València. Al incendio  
se desplazaron cinco dotaciones 
de bomberos de Paterna, Chiva, 
Torrent y Moncada, así como 
mandos del Consorcio. 

La Diputación de València licita-
rá en los próximos días la redac-
ción del proyecto constructivo 
que supondrá el desdoblamiento 
de la CV-374 e incluirá un puen-
te para salvar el paso inferior de 
la vía de servicio que conecta 
con la CV-383 y la línea de ferro-
carril.

La diputada de Carreteras, 
Reme Mazzolari, ha valorado “el 
impacto de esta actuación, no 
solo para los vecinos de Riba-ro-
ja y Loriguilla, sino también para 
las empresas instaladas en las 

do este proyecto como “un antes 
y uno después para los núcleos 
poblaciones y el entramado em-
presarial, que vienen solicitando 
la mejora de la carretera que los 
conecta con el A-3, y que junto 
con el enlace con el A-7, supone 
la vía de salida de norte a sur y 
de este a oeste”.

“La mejora de esta conexión 
favorecerá también a los miles 
de trabajadores de estos parques 
empresariales, descongestio-

de la mañana y por las tardes, 
coincidiendo con la entrada y 
salida de los turnos de trabajo”.

tervención entre los puntos ki-
lométricos 0+400 y Pk 2+000 
de la CV-374; y está dividido en 
tres zonas diferenciadas. En el 
punto de inicio, la Diputación 
y el Ayuntamiento de Riba-ro-
ja trabajan en el proyecto de 
construcción de una glorieta de 
acceso al polígono la Reva que 
permitirá reducir el número de 
vehículos que acceden a la ro-
tonda en el inicio de esta carre-

entre la corporación provincial 
y el consistorio del Camp de Tú-
ria, se licitarán en 2025.

Entre los puntos kilométricos 
0+400 y 0+900, se diseñará el 
desdoblamiento de la carretera 

CV-374, que tendrá que incluir 
la ampliación o ejecución de 
nuevas estructuras para el paso 
inferior de la vía de servicio que 
conecta con la CV-383 -que une 
Loriguilla y Cheste- y también 
salvará la línea de ferrocarril que 
pasa por la zona. En este tramo, 
recuerda Remo Mazzolari, “exis-
te un puente de tres aperturas 
y sistemas de contención que 
tienen que ser sustituidos para 
adecuarlos a la normativa ac-
tual”. Así mismo, se contempla-
rá el diseño de un itinerario para 
bicis y peatones desde Loriguilla 
hasta la Reva.

El proyecto analizará la viabi-
lidad de adecuar la pasarela ac-
tual sobre las vías del ferrocarril 
para todos los usuarios vulnera-
bles con la sección transversal 
adecuada, dotándola, en su caso, 
de rampas de acceso.

el Pk 0+900 y el Pk 2+000, hay 
que destacar que se encuentra 
en desarrollo el Plan Parcial del 
sector industrial Y-11. Estas ac-
tuaciones contemplan una nue-
va glorieta en el Pk 1+200 como 
puerta de entrada en Loriguilla 
y la ampliación de la estructura 
sobre el barranco del Pozalet. 
Esta variante prevé la ejecución 
de las dos calzadas para el des-
doblamiento de la CV-374: una 
quedará ejecutada a cota de ex-
planación, mientras que la otra 
se ejecutará totalmente para su 

nalizan las obras del sector Y-11.

zada que se encuentra a cota de 
explanación de las obras en de-
sarrollo del sector industrial Y-1, 
adaptando la glorieta existente, 
en el Pk 2+000, al tramo en va-
riante, para su puesta en funcio-
namiento.

Desdoblan la 
carretera entre la 
Reva y Loriguilla
EL PROYECTO QUE EJECUTA LA 
DIPUTACIÓ INCLUIRÁ UN PUENTE

Tras perder su casal por la Dana y ver seriamente dañado el local donde tenían previsto celebrar el acto 
de presentación de sus falleras mayores, la Falla Ramón y Cajal de Chiva ha podido continuar con la tra-
dición fallera en Loriguilla. El Ayuntamiento del municipio de Camp de Túria ha abierto las puertas del 
teatro San Juan Bautista para que los presidentes y falleras de la comisión del municipio vecino puedan 

El teatro se abre a la falla de Chiva afectada por la Dana
FOTONOTICIA

CARRETERA CV-374 A SU PASO POR LORIGUILLA.

VÍDEO

La Generalitat repara los daños 
de la dana con 2,7 millones 
La Conselleria de Medio Am-
biente, ha iniciado la rehabili-
tación de infraestructuras da-
ñadas por la riada en Loriguilla, 
con actuaciones en dos puentes 
y una barandilla sobre el barran-
co del Pozalet, una inversión de 
2,7 millones y un plazo de ejecu-
ción de 10 meses. 

En el puente sobre el Barranco 
del Pozalet ya han empezado las 
labores de limpieza y retirada de 
escombros, lo que permitirá re-
parar la estructura existente, así 
como el saneo del pavimento y 
la reconstrucción de elementos 

como el carril bici y la barandi-
lla. La segunda actuación se cen-
tra en el puente que conecta con 
el sector La Loma. En este caso, 
se está evaluando si se rehabilita 
la estructura actual o construir 
una nueva. También en esta área 
se han comenzado las labores de 
limpieza del cauce. 

En la zona de la barandilla del 
viario sur y el barranco de Poza-
let se está limpiando y retirando 
escombros para proceder a rea-
lizar trabajos de estabilización 
en la margen del cauce e instalar 
nuevos tramos de barandilla.
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REDACCIÓCAMP DE TÚRIA 
La Mancomunitat Camp de Tú-
ria, a través del Pacte Camp de 
Túria, ha organitzat al costat de 
Labora el Fòrum d’Ocupació a la 
comarca. Una trobada que s’ha 

Llíria durant tot el matí de hui.
L’acte d’inauguració ha comptat 
amb la participació de l’alcalde 
de Llíria, Joanma Miguel; així 
com la presidenta de la Manco-
munitat Camp de Túria, Amparo 
Navarro i la Directora General 

-
ra, Marisa Mezquita. Alcaldes, 
alcaldesses, regidors i regidores 
dels municipis de la comarca 
també han assistit a l’esdeveni-
ment centrat en millorar l’ocu-
pabilitat.

En concret, 1.080 persones 
s’han inscrit per a assistir a 
l’esdeveniment i s’han postulat 
2.104 candidatures a les més de 

110 ofertes de treball que s’han 
oferit en el dia de hui. Candidats 
i candidates dels 17 municipis de 
la comarca, la qual cosa repre-
senta la importància d’aquestes 

-
llorar l’ocupabilitat a la comar-
ca, han tingut l’oportunitat d’en-
trevistar-se amb les empreses 
que oferien llocs de treball que 

Cal recordar que el Pacte Camp 

per GVA-LABORA i el Ministeri 

participen els sindicats UGT-PV 
i CCOO-PV i la CEV. Un projecte 
que desenvolupa la Mancomu-
nitat Camp de Túria de mane-
ra ininterrompuda des de l’any 
2016.

A més, el matí s’ha completat 
amb xarrades i tallers als quals 
han assistit persones en busca 
activa d’ocupació. També hi ha-

via una zona amb estands amb 
informació sobre tallers, cursos 
o serveis que poden ajudar els 
veïns a trobar una ocupació o 
autoemprar-se.

“El Pacte Camp de Túria por-
ta des de 2016 ajudant a millo-
rar l’ocupabilitat a la comarca. 
Persones en busca activa d’ocu-
pació, que volen emprendre, 

civil porten treballant incansa-
blement per a millorar la vida 
de les persones a la comarca”, ha 
explicat la presidenta de la Man-
comunitat, Amparo Navarro.

La presidenta ha volgut 
“agrair el treball de totes les per-
sones que han fet possible que 
el Fòrum d’Ocupació de Camp 
de Túria siga tot un èxit de par-
ticipació. Gràcies a Labora per 
fomentar trobades com aquestes 
que ajuden a oferir oportunitats 
laborals a la gent”.

Més de mil persones participen en 
el Fòrum d’Ocupació de Labora

MÉS DE 110 OFERTES DE 37 EMPRESES A MÉS DE XARRADES, 
TALLERS I EXPOSITORS INFORMATIUS COMPLETEN LA JORNADA

El programa ‘Familiarmente’ 
estrena any amb noves trobades
La Mancomunitat Camp de Tú-

-

marxa una nova edició de les 
trobades FAMILIARmente, un  
espai d’entrada lliure, dissenyat 
per a famílies que conviuen amb 
una persona amb problemes de 
salut mental.

FAMILIARmente, conduït 
per l’equip de psicologia de 

punt de trobada mensual per a 
l’acompanyament en el procés 
del trastorn mental i l’enforti-
ment de les xarxes de suport.

Les trobades es duran a terme 
a la seu de la Mancomunitat a 
Llíria. Les sessions es realitzaran 
els últims dimarts de cada mes, 
en horari de vesprada de 18 a 
19:30 hores, en el saló de plens.

En 2024, en les nou sessions 
programades van participar 66 
persones amb una mitjana de 
23 persones per sessió. Un 54% 
d’assistents eren familiars de 

un 46% d’assistents externs.
La majoria dels assistents van 

ser dones 62%, principalment 
mares i germanes, enfront del 

38% d’homes. Van participar 
persones de 15 municipis de 
Camp de Túria, incloent munici-
pis de fora com Tuéjar i Valèn-
cia.

Aquest 2025 s’abordaran 
temàtiques de gran rellevància 
per a les famílies i les persones 
amb problemes de salut mental. 
Alguns dels temes que es tracta-
ran inclouen informació sobre 
diagnòstics de salut mental; co-
municació i relacions interper-
sonals; autocura i maneig emo-
cional o inserció social i laboral 
entre altres. Per a aprofundir 
en aquests temes, el programa 
compta amb la participació de 
professionals especialitzats, com 
a psiquiatres i treballadores so-
cials, que aporten un enfoca-
ment integral i professional.

“Amb aquesta iniciativa, la 

compromís amb la salut mental, 
apostant pel diàleg, la informa-
ció i el suport com a pilars fona-
mentals per a millorar la qualitat 
de vida de les persones afectades 
i les seues famílies”, ha explicat 
la presidenta de la Mancomuni-
tat, Amparo Navarro.

La Mancomunitat Camp de Tú-
ria continua treballant en l’àrea 
de Turisme per a aconseguir que 
cada vegada la comarca siga més 
demandada turísticament. Així, 
des de fa quatre anys s’ha treba-
llat per a desenvolupar el Pla de 
Dinamització Turística de Camp 
de Túria.

Un pla que ja ha donat els seus 
fruits amb el Club de Producte 
Turístic. Un club en el qual for-
men part 41 empreses privades 

relacionades amb el turisme, 11 
esdeveniments i 9 espais visi-
tables en diversos municipis de 
Camp de Túria. Cal recordar que 
en aquest projecte estan impli-
cats tots els ajuntaments de la 
comarca excepte Benaguasil i 

2025 programant les accions 
a desenvolupar en els pròxims 
dotze mesos, s’han reunit en la 
seu de la Mancomunitat Camp 
de Túria els ajuntaments que 

formen part del projecte amb la 
participació de la presidenta de 
la Mancomunitat Camp de Tú-
ria, Amparo Navarro, i de l’al-
calde d’Olocau, Antonio Ropero, 
delegat de l’àrea de Turisme.

La reunió ha servit per a do-
nar a conèixer les 50 experièn-
cies que formen part del Club de 
Producte  i que són el fruit de tot 
el treball realitzat amb el Pla de 
Dinamització Turística a Camp 
de Túria. 

Reunió de treball per a seguir apostant 
pel sector turístic al Camp de Túria
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REDACCIÓBENISSANÓ 

L’Ajuntament de Benissanó 
s’adhereix al pla ‘Xarxa Salut’
L’Ajuntament de Benissanó s’ha 
adherit al pla ‘Xarxa Salut’ de 
la Comunitat Valenciana que 
pretén donar un marc d’acció 
de bona pràctica i evidència 

va de salut en l’àmbit local de 
la Comunitat Valenciana. Amb 
aquesta adhesió l’Ajuntament 

tejaments del pla de salut de la 
Comunitat Valenciana. 

La regidoria de Sanitat, Paqui 

de salut com per exemple, poder 
accedir a subvencions que des de 

sal i Salut Pública es convoquen, 
o la possibilitat de participar en 
jornades i seminaris orientats 
a l’intercanvi d’experiències de 

cians amb l’objectiu de millorar 
l’atenció sanitària als veïns.

L’Ajuntament de Benissanó, 

decidit suspendre la tramitació i 

destinades a l’apertura de nous 
pisos turístics dins del municipi. 

vada per unanimitat en la sessió 
plenària de gener.

blema que estan ocasionant 

caldessa de Benissanó, Amparo 

cant aquesta mesura es pretén 
evitar aquelles distorsions que 

vendes o entre habitatges veïns. 

tant problemes en la convivència 

dre en compte que una part del 
problema del preu del lloguer 
de l’habitatge és a conseqüència 

d’immobles, motiu pel qual hem 

mitació destinada a la concessió 
de llicències de pisos turístics al 

nent a les normes subsidiàries 
del municipi”.

Benissanó suspén la concessió de 
futures llicències de pisos turístics

BENISSANÓ

REDACCIÓMARINES  

Siembra de libros en Marines

lizó una siembra de libros por el 

llano, junto a la responsable de 
la Agencia de Lectura de Marines 

nes, El Romeral y Marines Viejo. 
Una mañana divertida para los 
vecinos y vecinas del municipio 

vas aventuras literarias.

El Ayuntamiento de Marines va 
a destinar durante los años 2024 

versiones relacionadas con el 
medio ambiente.

Así, durante el año pasado en 
2024 se ejecutaron las obras del 
Reacciona 22 de la Diputación 
de Valencia por un importe de 

tenimiento del Camino de los 
Juernes o del Cerrico y mejorar 
el camino de los Cañaverales. 
Además también se destinaron 
13.428,87 euros procedentes 

vención de Incendios Forestales 

ciana para construir una losa de 
hormigón en el Camino de Olla.

A estas inversiones hay que 
sumar los 30.000 euros del 

na 2024 que se ha realizado en 

jora con eliminación de restos y 
desbroces selectivos de matorral 
y tratamientos selvícolas en los 

no municipal de Marines. Este 
2025, también desarrollará las 

rarán elementos de la red viaria 

como la mejora de la señalítica 

tivas, sendas y miradores de la 

lizarán actuaciones puntuales y 
construcciones de obra civil en 

te del Rincón; por un valor de 
54.799,98 euros.

tal y Prevención de Incendios 

ción de Valencia para ejecutar 

tinar 53.429,0 euros a mejorar 

Camino del Juernes así como la 
adquisición de contenedores de 

Viejo.
También está previsto que 

durante este año y el próximo 
se ejecute la reconstrucción del 

se trata de caminos secundarios 
que enlazan con otros caminos 

mino Gascona. Estas últimas 
actuaciones se realizarán gracias 

no de España por importe de 
25.848,22 euros.

so de este ayuntamiento con su 
patrimonio natural. Invertimos 
para mejorar zonas, protegerlas 

nas naturales acondicionadas”, 
explica la alcaldesa Lola Celda.

Marines invierte 270.000 
euros en medio ambiente

MARINES

TAREAS DE LIMPIEZA PARA PREVENCIÓN DE INCENDIOS.

EL PLE DE L’AJUNTAMENT APROVA AMB ELS VOTS A FAVOR 
DEL PSPV I PP LA PROPOSTA PRESENTADA PER L’ALCALDIA

LAS ACTUACIONES CONTEMPLAN LAS 
OBRAS DE ADECUACIÓN DE LOS CAMINOS
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GROUND GOLF OPEN EUROPE 

BÀSQUET

Edu Martínez s’ha in-
corporat al Nadunet 

per a la segona volta 
de la competició. Edu 

sa casa la temporada 
passada, on va acon-
seguir amb diversos 
jugadors de l’actual 
plantilla l’ascens de 
categoria. Experièn-

principals caracterís-

més d’una gran visió 
i enteniment del joc 

Pla de l’Arc.

+ ESPORT + ESPORT

SOLIDARITAT

Amb motiu del 
Dia Escolar de la 
No-Violència i per la 
Pau, el col·legi públic 
Sant Vicent Ferrer 

-
boració amb la Re-
gidoria d’Esports de 

va organitzar al po-
liesportiu municipal 
El Canó una carrera 

escolar s’enmarca  
dins d’una iniciati-
va de l’ONG Save the 
Children per a recap-

dels municipis afec-
tats per la Dana del 
passat 29 d’octubre. 

a les instalacions es-
portives, l’alumnat 
del centre educatiu i 

van participar en una 

convivència, amb ca-
rreres, jocs i un es-
morzar saludable per 

Ground Golf Open Euro-

el segon cap de setmana 
-

ta cita acudiran més de 
300 esportistes de tot el 
món, tant d’Àsia -Japó, 
la Xina, Coera- com dels 
països europeus, a més 
de representants de la 
Federació Internacional 

-
petició es desenvolu-

del poliesportiu munici-
pal El Canó, segons ha 
avançat el regidor d’Es-
ports, Nico Marco.

ATLETISME

-
ria ha realitzat ac-

de manteniment de 
la instal·lació del po-
liesportiu municipal 
El Canó. En concret, 
el treballs munici-
pals s’han centrat en 
la pista d’atletisme 

-
tar tancada al públic 
durant la jornada del 
passat 9 de febrer.

FEBRER 2025

L’EQUIP SÈNIOR HA DEBUTAT EN LA LLIGA DE LA FASE 
D’ASCENS DAVANT EL BALONMANO PETRER

REDACCIÓ |  Després d’una 
trepidant victòria davant el líder 
de la seua lliga, el club handbol 
Puçol, i amb un pavelló munici-
pal Pla de l’Arc entregat als seus 
colors,  l’equip sènior femení del 
club Balonmano Llíria ha acon-

d’ascens a Primera Nacional. 
Les jugadores de l’equip local 

van controlar amb un bon tre-
ball en defensa el partit des del 
xiulet inicial. En tot l’encontre 
van estar acompanyades per un 

ambient espectacular al Pla de 

Debut davant Petrer
Les representants del club edetà, 
que aquesta temporada estrena 
patrocinador principal de la mà 
de l’empresa de telecomunica-
cions Redi amb seu en la capital 
edetana, ha debutat a la lliga de 
la fase d’ascens davant el Balon-
mano Petrer.

L’objectiu marcat pels tècnics 

a l’inici d’aquesta temporada era 
l’ascens de categoria. Després de 
la lliga regular, ara les jugadores 
edetanes hauran de completar 
amb èxit la fase d’ascens en la 
qual hauran d’enfrontar-se als 
equips més forts de la competi-
ció.

Sens dubte serà un camí en 
què comptaran amb tot el su-

poder celebrar la consecució de 
-

porada.  

El femení del Balonmano 
Llíria en la lluita per l’ascens
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